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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 29 
DE FEBRER DE 2024 
 
Vacarisses, a 29 de febrer de 2024, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria 
realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell Plenari 
Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
Assistits per la  secretària accidental Maria Calsina Salavert, qui dona fe de l'acte.  
 
  

 
O R D R E     D E L      D I A 

 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 25 DE 
GENER DE 2024.- 

El Sr Raül Avilés intervé i diu que hi ha un error de transcripció a la pàgina deu de l’acta, que 
quan parla de que la seva pregunta es referia a la tipologia del residu i el model de Porta a Porta 
es manté, però diu que potser “ens podem  plantar ja a partir d’aquí el recurs”, i hauria de posar 
“ens podem plantejar a partir d’aquest recurs.” 

Sotmesa a votació l’ acta s’aprova per unanimitat dels presents assistents a la sessió. 
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1.2.- PROPOSTA DE LA REGIDORA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA, D’APROVACIÓ 
INICIAL DE LES BASES ESPECÍFIQUES REGULADORES DE L’ATORGAMENT DE 
SUBVENCIONS DE L’AJUNTAMENT DE VACARISSES, A ENTITATS INSCRITES AL 
REGISTRE MUNICIPAL D’ENTITATS I ASSOCIACIONS DE VACARISSES, ANY 2024.- 

 
El procediment ordinari de concessió de subvencions serà en règim de concurrència competitiva, 
tal i com preveu l’article 22.1 de la  Llei  38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions, 
i l’ article  55 del Reial decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei.  
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 31 de juliol de 2008 va 
aprovar l’Ordenança general de subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses ,  publicant l’acord 
al Butlletí Oficial de la Província núm. 191 de data 9.08.2008, al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya núm. 5195, de data 14.08.2008 ,   al diari Avui de data del 16.09.2008 i al tauler 
d’anuncis de la Corporació , havent esdevingut aprovada definitivament, amb caràcter automàtic, 
després d’haver transcorregut el període preceptiu d’informació pública sense que s’hagués 
presentat cap al·legació, reclamació  o suggeriment , essent publicat l’acord d’aprovació definitiva 
així com el text íntegre del dita Ordenança al Butlletí Oficial de la Província núm. núm. 264 de 
data 3 de novembre de 2008. 

 
L’article 26.1 de l’Ordenança general de subvencions, estableix que per a totes les subvencions 
que s’hagin de concedir mitjançant concurrència competitiva s’hauran d’aprovar les 
corresponents Bases específiques .En el mateix sentit s’expressa l’article 124.1 del Decret 
179/1995 , de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals . El procediment a seguir per a l’aprovació de les bases se subjectarà a l’establert a 124.2 
i 124.3 del  Decret 179/1995. 
 
Vist que el marc legal que determina el procediment i règim jurídic per a la tramitació i atorgament 
de subvencions ve establert a la Llei  38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions , al 
Reial decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei de subvencions 
, al Decret 179/1995, de13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis 
dels ens locals, a l’Ordenança general de subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses , Llei 
19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern, al 
Reial Decret 1065/2007, de 27 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament General de les actuacions 
i els procediments de gestió i inspecció tributària i de desenvolupament de les normes comuns 
dels procediments d’aplicació dels tributs, i al Reial Decret 828/2013, de 25 d’octubre, del 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 

Redactades les Bases reguladores de l’atorgament de les subvencions de l’Ajuntament de 
Vacarisses, en l’àmbit de l’Àrea de Servei a les Persones i de l’Àrea de Serveis Territorials, 
destinades a Entitats inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de Vacarisses, 
mitjançant procediment en règim de concurrència competitiva,  per a l’any 2023, el seu contingut  
s’ajusta a l’establert als article 124.1 124.3 del Decret 179/1995 i article 26.4 de l’Ordenança 
general de subvencions. 

 
El Ple de la Corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació de les bases , tal i com preceptuen 
els articles  26.2 de l’Ordenança general de subvencions,  i article 124.3 del Decret 179/1995. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 21 de febrer 
de 2024, va dictaminar , al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents 
 

 
 

A C O R DS 

PRIMER.- Aprovar inicialment les Bases específiques reguladores de l’atorgament de 
subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses,  les qual inclouen les clàusules particulars 
reguladores de l’atorgament de subvencions de l’Àrea de Servei a les Persones i a l’Àrea de 
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Serveis Territorials destinades a Entitats inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions 
de Vacarisses,  per a l’any 2024,  mitjançant el procediment de concurrència competitiva. 

 
SEGON.- Sotmetre-les a informació pública, mitjançant anunci que doni notícia de l’acord i el 
contingut íntegre de les Bases, al Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’anuncis  del Web de 
l’Ajuntament, a l’eTauler i  al Portal de la Transparència,  pel termini de vint dies hàbils. 
Transcorregut aquest termini sense que es presenti cap al.legació o reclamació, esdevindran 
aprovades definitivament amb caràcter automàtic. 
 
TERCER.- Publicar al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya una referència de l’anunci del 
BOPB. 

Bases reguladores de l’atorgament de subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses, a 
Entitats inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de Vacarisses, any 2024 

 
Article 1 
Objecte de la Convocatòria 
 
És objecte de les presents bases  regular i fixar els criteris i el procediment de sol·licitud, 
tramitació, concessió, cobrament i justificació de les subvencions que atorgui l’Ajuntament de 
Vacarisses, mitjançant el procediment de concurrència competitiva,  a través de l’Àrea de Serveis 
Territorials i de l’Àrea de Servei a les Persones destinades a Entitats inscrites al Registre 
Municipal d’Entitats i Associacions de Vacarisses,  amb les denominacions i codis que segueixen:  
 
Àrea de Servei Territorials 
 
Servei de Turisme, Comerç i Consum 

 Projectes i activitats de la Regidoria de Turisme, Comerç i Consum que es duguin a terme en el 
transcurs de l’any 2024 (comerç 1/2024)  
 
Àrea de Serveis a les Persones 
 
 
Servei d’Educació 

 Projectes i activitats de la Regidoria d’Educació que es duguin a terme en el transcurs de l’any 
2024 (educació 1/2024)  
 
Servei d’Esports  

 Projectes i activitats de la Regidoria d’Esports que es duguin a terme en el transcurs de l’any 
2024 (esports 1/2024)  
 
Servei de Cultura, Festes i Patrimoni  

 Projectes i activitats de la Regidoria de Cultura, Festes i Patrimoni que es duguin a terme en el 
transcurs de l’any 2024 (cultura, festes, patrimoni 1/2024)  
 
Servei de Joventut  

 Projectes i activitats promogudes per la Regidoria de Joventut, que es duguin a terme en el 
transcurs de l’any 2024 (joventut 1/2024)  
 
Servei de Cooperació i Solidaritat 

 Projectes i activitats de la Regidoria de Cooperació i Solidaritat que es duguin a terme en el 
transcurs de l’any 2024 (cooperació i solidaritat 1/2024)  
 
 
Servei de Participació Ciutadana 

 Projectes i activitats de la Regidoria de Participació Ciutadana i Transparència que es duguin a 
terme en el transcurs de l’any 2024 (participació 1/2024) 
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Servei de Tinença responsable i Benestar animal 
 Projectes i activitats de la Regidoria de Tinença responsable i Benestar animal que es duguin a 

terme en el transcurs de l’any 2024 (Tinença responsable i benestar animal 1/2024) 
 
 
Article 2 
Requisits que han de reunir els beneficiaris 
 

 Tractar-se d’una entitat privada sense afany de lucre, inscrita en el Registre d’entitats de la 
Generalitat de Catalunya. 

 Estar inscrita en el Registre Municipal d’entitats de Vacarisses (queden excloses aquelles entitats 
que estiguin previstes com a receptores de subvenció per concessió directa, exceptuant aquelles 
que ho siguin per projectes especials i extraordinaris, al pressupost municipal del 2024). 

 Haver reintegrat la quantitat percebuda no justificada degudament, en cas de tractar-se d’una 
entitat amb una revocació total o parcial de la subvenció atorgada en exercicis anteriors. 

 Haver reintegrat la quantitat percebuda, en cas de tractar-se d’una entitat que hagi presentat una 
renúncia total o parcial de la subvenció atorgada en exercicis anteriors. 

 Trobar-se al corrent de pagament de les seves obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i 
amb l’Hisenda municipal, excepte aquelles entitats que pel seu caràcter n’estiguin exemptes. 
 
Article 3 
Documentació acreditativa dels requisits, que caldrà presentar juntament amb la 
sol·licitud. 
 
Els sol·licitants no estaran obligats a presentar els documents que ja es trobin en possessió de 
l’Ajuntament de Vacarisses, i que no hagin estat objecte de cap modificació. 
 
 

 Fotocòpia dels Estatuts 
 Fotocòpia de la inscripció al registre de la Generalitat 
 Certificat del secretari/a de l’entitat relatiu a la composició de la Junta vigent (segons model 

Annex 2). 
 Declaració del President/a com a representant legal de l’entitat, on es faci constar(segons model 

Annex 3):  
 

o Que compleix i accepta tots els requisits exigits a les bases específiques i clàusules particulars 
per a sol·licitar i obtenir subvencions per a la realització d’activitats i serveis en l’àmbit la 
convocatòria pertinent.  

o Que totes les dades que consten en la sol·licitud i els documents que l’acompanyen són certs. 
o Que es compromet a aportar qualsevol documentació complementària que li requereixi aquest 

Ajuntament i a comunicar els canvis que es puguin produir en la documentació aportada. 
o Que l’entitat es troba al corrent de les seves obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i 

amb l’Hisenda Municipal, excepte aquelles entitats que pel seu caràcter n’estiguin exemptes.  
o Que no s’han sol·licitat i/o obtingut altres ajuts o subvencions o si es pretenen sol·licitar, a 

l’Ajuntament o d’altres administracions o ens públics i/o privats per la mateixa finalitat, fent 
referència a les quantitats sol·licitades o obtingudes, i amb el compromís de comunicar a 
l’Ajuntament de la percepció de qualsevol ajut tan bon punt es conegui. 

o Que es compromet a presentar la certificació negativa del Registre Central de delinqüents 
sexuals, si s’escau, tal i com estableix a l’article 11 d’aquestes bases. 

o Que s’adhereixen als principis ètics i les regles de conducta del Codi “Codi ètic, qualitat 
democràtica i bon govern de l’Ajuntament de Vacarisses”. 

o Declaració Llei Protecció jurídica del menor (segons model Annex 4) 
 
Article 4 
Quantia de la subvenció 
 
La convocatòria de cada regidoria fixarà necessàriament l’import màxim destinat a les 
subvencions convocades i els crèdits pressupostaris als quals s’imputa.  
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La quantia total de la subvenció atorgada a cada entitat es determinarà en funció de les 
puntuacions de qualificacions dels projectes i activitats presentades.  
El valor del punt expressat en euros serà el resultat de dividir l’import consignat a la convocatòria 
entre el nombre d’entitats que concorrin a l’esmentada convocatòria, i l’import resultant es dividirà 
entre 100 (puntuació màxima que pot obtenir cada entitat). 
 
Import consignat a la convocatòria 
----------------------------------------------------------  =  x 
Nombre d’entitats que sol·liciten subvenció 
 
x 
----- = valor punt/euros 
100 
 
Si després d’aplicar aquest repartiment no s’esgotés l’import total consignat, l’import sobrant es 
podrà repartir en proporció als punts obtinguts. 
L’import màxim de la subvenció, en cap cas superarà el 100% del cost de l’activitat i/o import 
sol·licitat. 
 
Article 5 
Termini, documentació i lloc de presentació de sol·licituds 
 
Les sol·licituds de subvencions i tota la documentació requerida s’hauran de presentar en un 
termini màxim de 20 dies, a comptar des de la publicació de l’anunci de l’extracte de la 
convocatòria al BOPB, el text complet de la qual podrà consultar-se a la Base de Dades Nacional 
de Subvencions http://www.pap.minhap .gob.es/bdnstrans/es/index,  i a la pàgina Web de 
l’Ajuntament de Vacarisses al següent enllaç https://www.vacarisses.cat/seu-electronica/tauler-
d-anuncis.htm. 
 
La sol·licitud per concórrer a aquesta convocatòria, així com la resta de documentació a 
complimentar, es formalitzarà en imprès normalitzat que es pot trobar a la web municipal  
http://www.vacarisses.cat/la-vila/participacio-ciutadana/subvencions-a-entitats.htm 
 
La documentació es podrà presentar al registre d’entrada municipal, presencialment a (C. Pau 
Casals, 17. 08233. Vacarisses) en horari de dilluns a divendres de 9:00 a 14:00 h. , i els dilluns i 
dimecres de 16:00 a 18:00 h., o alternativament per mitjans electrònics per l’eTram que trobareu 
a https://www.vacarisses.cat/seu-electronica/tramits.htm 
 
La documentació que cal presentar és la següent: 
 

o Formularis d’entitat, activitat i pressupost (Annex 1). 
o Certificat del secretari/ària, si s’escau,  tal i com preveu l'article 3 d'aquestes bases (Annex 2). 
o Declaració del president/a (Annex 3). 
o Declaració Llei Protecció jurídica del menor (segons model Annex 4). 
o Fotocòpia dels estatuts i fotocòpia de la inscripció al registre, si s’escau,  tal i com preveu l’article 

3 d’aquestes bases. 
o Fotocòpia del rebut vigent de la pòlissa de responsabilitat civil, per totes aquelles entitats 

organitzadores d’espectacles públics o activitats recreatives, tal i com preveu l’article 6.2.k) de la 
Llei 11/2009 de regulació administrativa dels espectacles públics i les activitats recreatives.  
 
Article 6 
Forma de pagament de la subvenció 
 
El 75% de l’import de la subvenció s’abonarà un cop aquesta hagi estat concedida; el 25% restant 
s’abonarà un cop hagi estat realitzat i justificat el 100% del projecte. Aquesta serà la norma 
general, llevat d’aquells casos en què les clàusules particulars de l’atorgament de subvencions 
prevegin que el pagament de les subvencions es realitzarà íntegrament de manera anticipada a 
la seva justificació o altres excepcions que pugui contenir.  
La forma de pagament serà, com a norma general, mitjançant la transferència bancària.  
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Article 7 
Termini atorgament  
 
Les subvencions s’atorgaran un cop fetes les valoracions dels diversos projectes, i en un termini 
màxim de tres mesos des de la finalització del termini de presentació de les sol·licituds de 
subvenció. La manca de resolució expressa , dins d’aquest termini, tindrà caràcter de 
desestimació.  
L’acceptació de la subvenció s’entendrà efectuada de forma tàcita si transcorregut un mes des 
de la notificació de la concessió l’entitat beneficiària no ha manifestat expressament objeccions 
al respecte. 
 
Article 8 
Termini i documentació necessària per justificar la subvenció 
 
El termini de presentació de la documentació justificativa de la realització de l’actuació objecte 
de subvenció, finalitza el 31 de gener del 2025 . 
 
La documentació que cal presentar és la següent: 
 

1. Formulari de justificació (Annex 5).  
2. Les factures originals que justifiquin l'import subvencionat, les quals hauran de reunir els requisits 

següents:  
 

 La data de les factures haurà de ser necessàriament de l'any en què s'atorgui la subvenció o 
termini a que es refereixin les bases. 

 Les factures hauran d’anar obligatòriament a nom de l’entitat beneficiaria de la subvenció. 
 Hauran de fer referència a despeses generades per l'activitat objecte de subvenció. 
 Hauran de reunir els requisits tècnics exigits per les lleis i els reglaments que regulen les 

característiques de les factures i el seu contingut (número, nom i cognoms de l’expedidor i del 
destinatari, NIF, descripció de l’operació i contraprestació total, lloc i data de l’emissió). 

3. Un exemplar del material gràfic emprat per a la difusió de l’activitat subvencionada que haurà de 
contenir el logotip de l’Ajuntament amb una llegenda que indiqui la seva col·laboració.  
 
Si la documentació presentada és incorrecta o incompleta, el servei responsable requerirà el 
beneficiari per corregir-la o completar-la en un termini de 10 dies hàbils. 
L'Ajuntament, en els casos que consideri escaient podrà acudir a sistemes de comprovació 
externs per tal de verificar la correcta aplicació de la subvenció a l’activitat o programa per la qual 
s'ha concedit aquesta. 
 
 
Article 9 
Revocació o renúncia 
 
La manca de presentació de la documentació justificativa de la despesa, en els terminis legals, 
portarà implícita la revocació, total o parcial, de la subvenció atorgada. 
La resolució que posi fi al procediment acordarà el reintegrament de la quantitat percebuda no 
justificada degudament. 
Qui tingui revocada parcialment la subvenció d’exercicis anteriors, podrà acollir-se a la 
convocatòria, però l’import màxim de subvenció a atorgar serà proporcional al justificat  l’any 
anterior, a no ser que vingui motivat per una causa excepcional,  la qual cosa s’haurà de raonar 
degudament. 
La revocació total de la subvenció d’exercicis anteriors comportarà la impossibilitat de concórrer 
a la convocatòria de l’exercici següent, a no ser que vingui motivat per una causa excepcional,  
la qual cosa s’haurà de raonar degudament. 
Quan l’entitat, per una causa excepcional raoni degudament la renúncia total o parcial de la 
subvenció atorgada, haurà de reintegrar el total de la quantitat rebuda, o la part de la quantitat 
rebuda que no hagi utilitzat.  
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Article 10 
Principis d’actuació dels perceptors de la subvenció 
 
Els beneficiaris de subvenció han d’actuar d’acord amb els principis ètics i les regles de conducta  
previstes al “Codi ètic, qualitat democràtica i bon govern a l’Ajuntament de Vacarisses”.  
Per a l’efectivitat de la subvenció, serà necessari que les persones beneficiàries manifestin 
explícitament, mitjançant el model normalitzat Annex 3 ,  l’adhesió als principis ètics i les regles 
de conducta d’aquest Codi. 
 
Els efectes d’un eventual incompliment d’aquests principis, s’adequarà al règim d’infraccions i 
sancions previst a la Llei 19/2014 de 29 de desembre,  de transparència, accés a la informació i 
bon govern . 
 
Altrament desenvoluparan les seves funcions en base als següents principis ètics i de conducta: 
 

- Ser de confiança i transparent: S’ha d’actuar de forma clara i transparent i assegurar-se de que 
cap de les seves actuacions pot se susceptible de ser interpretada com un engany. 

- Rebuig exprés del frau, la corrupció i el suborn: En la seva relació amb tercers, incloent les 
administracions públiques, no poden oferir ni acceptar regals ni atencions que vagin més enllà 
del purament simbòlic o que poguessin ser interpretats com un intent d’influir indegudament. 

- Utilitzar actius propis de l’activitat de forma responsable: Utilitzar prudentment i diligent els 
recursos de què la pròpia entitat disposa, limitant el seu ús, amb caràcter general, a propòsits 
propis de la seva raó social. 

- Ser responsable fiscalment: No fer ús d’estructures amb el propòsit d’ocultar informació a les 
administracions tributàries. 

- Establir relacions amb tercers de forma clara: En les relacions en l’àmbit públic,  es prohibeix 
expressament la utilització d’informació enganyosa o falsejada amb el propòsit d’obtenir 
subvencions, desgravacions o altre tipus d’ajuts o avantatges.  

- Protegir a les persones: Compromís a protegir els drets humans de totes les persones amb qui 
l’entitat es relacioni, d’aquells qui col·laborin amb el beneficiari de la subvenció i d’aquests qui es 
vegin afectats per la seva activitat. Rebutjar de manera expressa l’abús d’autoritat i l’assetjament, 
qualsevol que sigui la seva naturalesa, així com conductes que puguin generar un tracte 
intimidatori, ofensiu o hostil. Igualment, rebutjar de manera expressa la discriminació per raó de 
gènere, raça, discapacitat, orientació sexual, creences religioses, opinions polítiques o per 
qualsevol altra circumstància, com l’edat, que pugui ser causa de discriminació. 
 
Article 11 
Altres obligacions dels perceptors de subvenció 
 
La Llei 25/2015, de 28 de juliol, publicada al BOE en data 29 de juliol de 2015, modifica l’article 
13.5 de la Llei orgànica 171996, de 15 de gener, de protecció jurídica del menor, de modificació 
del Codi Civil i de la Llei d’enjudiciament civil,  el qual es del tenor literal següent “Serà requisit 
per a l’accés i exercici a les professions, oficis i activitats que impliquin  contacte habitual amb 
menors, el no haver estat condemnat per sentència ferma per algun delicte contra la llibertat i 
indemnitat sexual, que inclou l’agressió i abús sexual, assetjament sexual , exhibicionisme i 
provocació sexual, prostitució i explotació sexual i corrupció de menors, així com per tràfic de 
éssers humans. A tal efecte, qui pretén l’accés a dites professions, oficies o activitats haurà 
d’acreditar aquesta circumstància mitjançant l’aportació d’una certificació negativa del Registre 
Central de delinqüents sexuals.”  
En el supòsit que l’entitat beneficiària de la subvenció, en l’exercici de l’activitat subvencionada li 
comporti un contacte habitual amb menors, haurà d’acreditar el requisit expressat  mitjançant 
l’aportació d’una certificació negativa del Registre Central de Delinqüents Sexuals, de les 
persones adscrites a la prestació de l’activitat,  les quals seran vigent durant un any, amb el 
benentès que si té coneixement d’algun cas de condemna per sentència ferma per delictes 
esmentats, està obligada a comunicar a l’Ajuntament aquesta circumstància de manera 
immediata. 
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Les entitats han de remetre’s al Reglament d’Usos Lingüístics, de l’Ajuntament de Vacarisses, 
en tots aquells preceptes que siguin d’aplicació.  
 
En aplicació del Reial Decret 1065/2007, de 27 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament General 
de les actuacions i els procediments de gestió i inspecció tributària i de desenvolupament de les 
normes comuns dels procediments d’aplicació dels tributs, els perceptors de les subvencions que 
esdevinguin obligats tributaris a què es refereix l’article 31.2 del precitat Reglament, hauran 
d’incloure en la declaració anual d’operacions, les subvencions percebudes quan hagin superat 
la xifra de 3.005,06 euros durant l’any natural corresponent. 
 
Els beneficiaris de les subvencions, en ésser persones jurídiques, si són perceptors per import 
superior a 10.000,00 euros, resten obligats a facilitar a l’Ajuntament la informació relativa a les 
retribucions de llurs òrgans de direcció o administració, a l’efecte de fer-les públiques d’acord 
amb el que preveu la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació 
pública i bon govern.  
 
Article 12 
Obligacions de l’Ajuntament 
 
Conforme preveu l’article 30 del Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei de subvencions, la publicitat de les subvencions es realitzarà d’acord amb 
l’establert per a la publicitat de subvencions i ajuts públics de la Base de Dades Nacional de 
Subvencions.  
 
L’Ajuntament trametrà informació,  sobre les convocatòries i les resolucions de concessió de les 
subvencions,  a la Base de Dades Nacional de Subvencions per tal de donar compliment a l’article 
18 de la Llei 38/2003, de 17 de desembre, General de Subvencions. D’acord amb la Disposició 
transitòria de la Resolució de 9 de desembre de 2015, de la Intervenció General de 
l’Administració de l’Estat, el subministrament d’informació s’efectuarà mensualment.  
Tanmateix, l’Ajuntament farà públic al Portal de la Transparència, tota la informació de l’activitat 
subvencions, en el termes previstos a l’article 15 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació pública i bon govern. 
 
Conforme l’article 33.3 del Reial Decret 1065/2007, de 27 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament 
General de les actuacions i els procediments de gestió i inspecció tributària i de desenvolupament 
de les normes comuns dels procediments d’aplicació dels tributs, l’Ajuntament,  en la tramesa 
d’informació,  regulada al Reial Decret 828/2013, de 25 d’octubre, al Ministeri d’Hisenda i Funció 
Pública declararà totes les subvencions atorgades, sense cap límit de quantia. 
 
D'acord amb la Llei Orgànica 3/2018, de 5 de desembre de 2018, de protecció de dades 
personals i garantia dels drets digitals, i del Reglament (EU) 2016/679, del Parlament Europeu i 
del Consell, de 27 d’abril de 2016, relatiu a la protecció de les persones físiques pel que fa al 
tractament de dades personals i a la lliure circulació d’aquestes dades,  les dades de caràcter 
personal dels sol·licitants seran tractades amb la finalitat de gestionar i tramitar aquesta 
convocatòria d'acord amb els principis de seguretat i confidencialitat que la normativa sobre 
protecció de dades estableix, i conforme preveu el Títol III  de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, 
de transparència, accés a la informació pública i bon govern. 
 
Article 13 
Aplicació supletòria 
 
En tot el que no es prevegi a les clàusules particulars que s’adjunten, els serà d’aplicació 
l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses, en tot allò que no 
contravingui la Llei General de Subvencions i normativa de desenvolupament. 
 
COMERÇ 
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Clàusules particulars per a l’atorgament de subvencions destinades a projectes de 
dinamització del comerç.  

CODI: Comerç  1/2024 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes de dinamització del comerç que es 
duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2024.  
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes de dinamització del comerç els que 
duguin a terme les entitats de comerciants inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions 
de Vacarisses que l’objecte social de les quals vagi encaminat a la promoció del teixit comercial 
i què duguin a terme, les activitats següents: 
  
2.1 Activitats de dinamització comercial 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris  
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 430 concepte 480 del pressupost 
municipal de 2024, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que derivi de l’acte de 
convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb subjecció a la 
normativa vigent.  
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els següents:  
 

Interès general del projecte per al municipi fins a 20 punts 
- Assistència de persones a l’activitat 
- Activitats adreçades al coneixement del comerç 
- Transcendència extramunicipal 
- Caràcter innovador 
Nivell d’autofinançament de les activitats fins a 10 punts 

- Nivell d’autogestió 
- Disponibilitat de recursos propis 
- Disponibilitat de recursos externs 

Creació de xarxa fins a 25 punts 
- Cooperació entre entitats 
- Participació en òrgans municipals de participació 
- Coordinació del projecte amb les activitats del municipi 
Impacte social o arrelament de l’entitat en 

el territori 
fins a 40 punts 

- Número de socis 
- Accions adreçades a tots els comerços del municipi 
- Participació de l’entitat en la vida cultural/social/festiva del municipi 
- Activitats gratuïtes, dins la programació anual de la Regidoria de Comerç 

Altres fins a 5 punts 
Total punts 100 punts 

 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
-Regidor/a de Turisme, Comerç i Consum de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Tècnic/a de Comerç de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
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Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a d’Indústria, Promoció Econòmica, 
Comerç i Turisme. 
 
EDUCACIÓ 
 
Clàusules particulars per a l'atorgament de subvencions destinades a projectes  
d'educació. 
CODI: educació 1/2024 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes i activitats en l’àmbit educatiu que es 
duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2024.  
 
Article 2  
Programes subvencionables  
Als efectes d'aquesta convocatòria s'entén per projectes subvencionables  en l’àmbit educatiu, 
els que duguin a terme les entitats inscrites al Registre Municipal d'Entitats i Associacions de 
Vacarisses, que l’objecte social de les quals sigui de caire educatiu i que duguin a terme les 
activitats següents:   
 
2.1. Activitats de participació i dinamització de la comunitat educativa, en especial aquelles que 
fomentin la participació i implicació de les famílies. 
2.2. Activitats que fomentin la protecció del medi ambient , així com projectes de sostenibilitat. 
2.3. Activitats que afavoreixin la integració sociocultural, la tolerància, la convivència i la 
solidaritat. 
2.4. Activitats que promoguin la col·laboració  i el treball entre diferents AMPA i entitats 
educatives del municipi . 
2.5. Activitats que proposin projectes innovadors encara que siguin puntuals, que introdueixin 
elements de qualitat i/o identificació singular del centre escolar. 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 321 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2024, d'acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que derivi 
de l'acte de convocatòria. Tanmateix el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb subjecció 
a la normativa vigent. 
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s'utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els següents: 
 

Interès general del projecte per a la 
comunitat educativa del municipi 

fins a 16 punts 

-  Assistència de persones a les activitats 
-  Participació dels diferents sectors implicats en l'educació 
-  Activitats educatives d'abast municipal 
- Transcendència de l'activitat com a eina que complementi l'educació de la persona 
- Dèficit d'activitats anàlogues 
Nivell d'autofinançament de les activitats fins a 8 punts 

- Disponibilitat de recursos propis 
- Disponibilitat de recursos externs 
Impacte social o arrelament de l'entitat en 

el territori 
fins a 46 punts 
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- Número de socis 
- En el cas d'estar vinculada a un centre escolar no municipal, nombre d’alumnes 
- Participació de l'entitat en la vida cultural/social/festiva del municipi 
Qualitat i interès del projecte presentat, 
avaluats pel seu grau d’elaboració, concreció i 
coherència amb els objectius del mateix i de 
la convocatòria. 

Fins a 30 punts 

Total 100 

 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió Qualificadora 
La Comissió Qualificadora estarà formada per: 
-Regidor/a d'Educació de l'Ajuntament de Vacarisses 
-Tècnic/a d'Educació de l'Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a d’Educació. 
 
ESPORTS 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvencions destinades a projectes  
d’esports.  

CODI: esports 1/2024 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a la promoció, projectes i activitats de difusió de 
l’esport que es duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2024.  
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes de promoció i difusió de l’esport, els que 
duguin a terme les entitats esportives inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de 
Vacarisses sense afany de lucre, que l’objecte social de les quals vagi encaminat al foment de 
l’esport i que duguin a terme algun dels següents subprogrames: 
2.1. Organització de sessions que tenen per objectiu l’ensenyament d’activitats físiques i/o 
formació d’agents esportius. 
2.2. Organització curses, torneigs, lligues, trobades o campionats esportius oficials o amistosos. 
2.3. Organització de programes d’activitats físiques no competitives que tenen que objectiu la 
millora de la salut i l’ocupació del temps lliure. 
2.4. Organització, promoció i desenvolupament  de escoles esportives i esport extraescolar. 
2.5. Promoció de l’esport de caràcter social. 
2.6. Promoció de l’esport per dones. 
2.7. Promoció de l’esport per gen gran. 
2.8. Col·laboració amb la regidoria d’esports en l’organització dels actes esportius que organitza 
directament l’Ajuntament: curses de festa major, festa major petita, cros escolars, campionats de 
caràcter lúdic. 
   
Article 3 
Crèdits pressupostaris  
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 341 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2024, d’acord amb les disponibilitats pressupostàries i la dotació que 
derivi de l’acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent.  
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Article 4 
 Barems per a la valoració de les subvencions 
 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els següents:  
 

Promoció de les activitats esportives 
adreçades a 

fins a 20 punts 

- Infants           
- Adolescents  
- Dones           
- Adults             

Número de participants en l’activitat fins a 10 punts 
 

- 0 a 50         
- 51 a 100      
- 101 a 300  
Promoció dels programes i activitats que 
tinguin com objectiu la difusió del esport 

dintre i fora del poble 

fins a 10 punts 

- Més de 5 programes  
- 3 programes         
- 1 programes                  

Estímul de la participació i difusió de 
l’esport local 

fins a 10 punts 

- Publicitat gràfica 
- Publicitat sonora  
- Publicitat audiovisual 

Activitat de caràcter obert fins a 10 punts 
Desenvolupament de la gestió i 

autofinançament de la proposta esportiva 
fins a 10 punts 

Es valorarà que el projecte o activitat aconsegueixi altres formes de finançament (Fins a un 
màxim de 10 punts si el nivell d’autofinançament supera el 50%). 

Qualitat i coherència en la programació 
esportiva durant tot l’any 

fins a 20 punts 

Es valorarà individualment cada projecte o activitat atenent a les seves característiques i 
especificitats, l’adequació amb els objectius generals de l’àrea que concedeix les subvencions i 
el seu caire d’activitat amb un interès esportiu general. S’analitzaran els objectius previstos i el 
pressupost del programa, així com la trajectòria de l’entitat respecte a anys anteriors i la qualitat 
de la proposta. També l’adequació i coherència de la quantitat sol·licitada amb l’import necessari 
per a dur a terme l’activitat. 
Responsabilitat social dels projectes 
presentats ofertant places en les seves 
activitats per a persones del municipi 
derivats de Serveis Socials 

fins a 10 punts 

Es valorarà el nombre de places que es reservin a cost zero per a l’Ajuntament amb la finalitat de 
destinar-les a les persones que des de Serveis Socials considerin oportú. La reserva d’aquestes 
places no implica que necessàriament s’hagin de cobrir , ja que la derivació anirà en funció de les 
necessitats detectades pels Serveis Socials. 
Per a l’oferta de fins a un 2% de les places ofertades en les seves activitats: 2 punts 
Per a l’oferta del 3 al 6% de les places ofertades en les seves activitats: 4 punts 
Per a l’oferta del 7 al 10% de les places ofertades en les seves activitats: 6 punts 
Per a l’oferta de l’11 al 14% de les places ofertades en les seves activitats: 8 punts 
Per a l’oferta del 15% o superior de les places ofertades en les seves activitats: 10 punts 

   
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
- Regidor/a d’Esports de l’Ajuntament de Vacarisses 
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- Tècnic/a d’Esports de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a d’Esports. 
 
CULTURA, FESTES I PATRIMONI 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvencions destinades a activitats culturals 

CODI: cultura 1/2024 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a activitats culturals que es duguin a terme en el 
municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2024.  
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per activitats culturals, les que duguin a terme les 
entitats culturals inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de Vacarisses, que 
l’objecte social de les quals sigui de caire cultural i que duguin a terme les activitats següents:  
 
2.1 Difusió de la cultura al municipi de Vacarisses. 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris  
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 334 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2024, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que es 
derivi de l’acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent.  
 
Article 4  
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els següents:  
 

Interès general de l’activitat pel municipi fins a 20 punts 
- Assistència de públic a l’activitat 
- Dèficit d’activitats anàlogues dins el municipi 
- Caràcter innovador de la proposta 

Nivell d’autofinançament de l’activitat fins a 20 punts 
- Nivell d’autogestió de l’activitat 
- Disponibilitat de recursos propis 
- Disponibilitat de recursos externs 

Creació de xarxa fins a 20 punts 
- Cooperació entre entitats per a dur a terme l’activitat 
- Coordinació de l’activitat amb la resta d’activitats del municipi 
Impacte social o arrelament de l’entitat al 

territori 
fins a 20 punts 

- Número de socis de l’entitat 
- Número d’activitats que fan durant l’any obertes a tothom 
- Intercanvis culturals amb/en altres poblacions d’arreu 
- Participació de l’entitat en activitats organitzades per altres a Vacarisses 

Foment de la participació fins a 20 punts 
- Participació i/o col·laboració en comissions, consells i/o organismes participatius municipals 
- Participació i/o col·laboració amb diferents actes o esdeveniments organitzats per l’Ajuntament 
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Total punts 100 punts 

 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
- Alcalde de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Tècnica de Cultura de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
 
Article 6 
Òrgan competent 
 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció serà de l’Alcalde de l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 
JOVENTUT 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvencions destinades a projectes juvenils  

CODI: joventut 1/2024 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes juvenils que es duguin a terme en el 
municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2024.  
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes juvenils aquells que duguin a terme les 
entitats de joves de Vacarisses inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de 
Vacarisses i que el seu objecte social, que consta als estatuts, les declari com a juvenils. 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 330 concepte 480 del pressupost 
municipal de 2024, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que derivi de l’acte de 
convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb subjecció a la 
normativa vigent.  
 
Article 4  
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els següents:  
 

Interès general del projecte per al municipi fins a 20 punts 
- Assistència de persones a l’activitat 
- Transcendència municipal 
- Dèficit d’activitats anàlogues 
- Caràcter innovador de l’activitat 

Nivell d’autofinançament del projecte fins a 20 punts 
- Nivell d’autogestió de l’activitat 
- Disponibilitat de recursos 
- Racionalització de la despesa 

Creació de xarxa fins a 20 punts 
- Cooperació entre entitats per a dur a terme l’activitat 
- Coordinació del projecte amb les activitats del municipi 
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Impacte social o arrelament de l’entitat en 
el territori 

fins a 25 punts 

- Número de socis/es de l’entitat 
- Número d’activitats que fan durant l’any obertes a tothom 
- Intercanvis culturals amb/en altres poblacions d’arreu 
- Participació de l’entitat en la vida cultural/social/festiva del municipi 

Altres valoracions fins a 15 punts 
- Nivell de concreció del projecte 
- Activitats relacionades amb la llengua i la cultura catalana 
- Activitats relacionades a promocionar la joventut 

Total punts 100 punts 

 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
 
- Regidora de Joventut de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Tècnic/a de Joventut de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent, tant de l’aprovació de la convocatòria, com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas de la revocació de la subvenció serà l’alcalde. 
 
 
COOPERACIÓ I SOLIDARITAT 
 
Clàusules particulars per a l’atorgament de subvencions destinades a projectes de 
cooperació internacional per al desenvolupament 
 
CODI: solidaritat 1/2024 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes de cooperació al desenvolupament 
en l’àmbit internacional que es duguin a terme des del municipi de Vacarisses i durant el transcurs 
de l’any 2024. 
 
Article 2 
Programes subvencionables 
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes de cooperació al desenvolupament en 
l’àmbit internacional els que duguin a terme les entitats de cooperació inscrites al Registre 
municipal d’entitats i Associacions de Vacarisses, que l’objecte social de les quals duguin a terme 
les activitats següents.  
 

2.1 Es donarà prioritat als projectes localitzats en països amb un Índex de Desenvolupament Humà 
baix o mitjà 

2.2 Que vagin destintats a l’educació, formació, i aspectes que millorin la situació sòcio-sanitària, 
amb la promoció i el desenvolupament de persones i comunitats 

2.3 Els beneficiaris/es dels projectes han de ser persones i comunitats de països empobrits, 
especialment aquells grups que es troben en situacions de major precarietat, com solen ser, 
dones, nenes, infància i població indígena 

2.4 Que facin treball de sensibilització i/o educació a la població del municipi de Vacarisses, i 
prevegin accions destinades a informar a la ciutadania de Vacarisses dels propis projectes, del 
seu curs i de la realitat del seu entorn, i també a fomentar els valors de solidaritat 
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2.5 Aquelles entitats que portin a terme acolliments o intercanvis amb el països empobrits es valorarà 
la participació en activitats del municipi, i l’intercanvi amb la població del municipi receptor 

2.6 Hi haurà d’haver una participació activa de ciutadans i ciutadanes de Vacarisses en el projecte 
2.7 Els projectes s’han de desenvolupar dins un context de democràcia i respecte pels drets humans. 

No s’acceptaran els projectes que tinguin un caràcter excloent amb relació a gènere, ètnia, 
ideologia, religió o qualsevol altra restricció de la condició humana. A excepció d’aquells projectes 
especialment afectats: dones, infants, discapacitats, refugiats, poblacions indígenes i d’altres 
 
Article 3 
Crèdits pressupostaris 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 231 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2024,  d’acord amb les disponibilitats pressupostàries i la dotació que 
es derivi de l’acte de la convocatòria.  
Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb subjecció a la normativa vigent.  
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els següents: 
 

Potenciació d’accions encaminades al 
desenvolupament de col·lectius o països 

receptors que impliquin autogestió 

Fins a 40 punts 

-La subvenció no genera dependència    
-Equipaments mediambientals i sòcio-sanitaris   
- Accions que siguin sostenibles en el temps 

Nombre de beneficiaris/es Fins a 20 punts 
-Nombre de beneficiaris      
-Col·lectiu desfavorit: dones, infants, joves, gent gran, refugiats 
-Es valorarà que els beneficiaris estiguin implicats en elaboració i execució del projecte  

Valoració de la sensibilització realitzada Fins a 30 punts 
-Coordinacions amb altres entitats i treball en xarxa    
-Implicació de l’entitat i contrapart en tasques de sensibilització  
-Treball de divulgació i ressó del projecte al municipi  

Valoració de la contrapart Fins a 10 punts 
-Contrapart consolidada i amb capacitat de gestió    
-Relació consolidada entre entitat i contrapart    
-Contrapart formada per alguns dels beneficiaris dels projectes organitzats 
 

 
Total punts 100 punts 

 
Article 5 
Composició nominal de la comissió qualificadora 
La comissió qualificadora està formada per 
- Regidor/a de Cooperació i Solidaritat de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Tècnic/a de Serveis Socials de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció serà el/la regidor/a d’Acció Social, Solidaritat i Cooperació. 
 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvencions per a festes majors i altres 
activitats destinades a les entitats veïnals de Vacarisses.  

CODI: Participació Ciutadana 1/2024 
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Article 1 
Objecte de la convocatòria 
L’objecte de la convocatòria son les subvencions per a Festes majors i altres activitats de les 
entitats veïnals, és a dir associacions de veïns de Vacarisses, que es duguin a terme en el 
transcurs de l’exercici de 2024 i que contribueixin a millorar la qualitat de vida dels vilatans i 
vilatanes de Vacarisses, des d’una perspectiva de treball comunitari i foment de la participació 
ciutadana. 
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per entitats veïnals de Vacarisses, aquelles 
associacions/agrupacions de propietaris i/o veïns de Vacarisses que estiguin degudament 
inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de Vacarisses. 
 
S’entén per programes subvencionables els projectes de les entitats per l’exercici 2024 que 
recullin els següents tipus d’activitats: 
 
2.1.Activitats que es duguin a terme dins els àmbits d’actuació de cada entitat veïnal en el cas 
de les Festes majors i altres activitats puntuals al marge de la Festa major. 
2.2.Activitats continuades durant l’any.  
2.3.Activitats que fomentin la participació i/o col·laboració amb altres entitats, organismes 
participatius o amb el propi Ajuntament. 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris  
L’import de la subvenció a atorgar mitjançant la present convocatòria anirà a càrrec del grup de 
programa 924 i concepte 480 del pressupost municipal de 2024, d’acord amb la disponibilitat 
pressupostària i la dotació que derivi de l’acte de convocatòria.  
 
Article 4  
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els següents:  
 
Festes majors i activitats puntuals al 
marge de la Festa major 

fins a 25 punts 

- Festes majors que comptin amb la participació del conjunt d’agents culturals del municipi.  
- Festes majors amb activitats destinades al públic infantil i/o juvenil.  
- Festes majors amb activitats culturals i/o esportives.  
- Festes majors amb activitats considerades d’interès i innovadores.  
- Festes majors que potenciïn activitats de caràcter intergeneracional.  

Activitats continuades durant l’any Fins a 35 punts 
- Abast de les activitats pel conjunt del municipi. 
- Activitats conjuntes entre diferents entitats del municipi. 
- Activitats destinades al públic infantil i/o juvenil.  
- Activitats que aportin oferta formativa, esportiva, cultural i/o de conservació del medi ambient. 
- Activitats que fomentin el coneixement del territori i la llengua i cultura catalana. 
- Activitats destinades a la millora de la cohesió social i al foment de la convivència.  
- Utilització de les TIC per la difusió de les activitats de l’entitat.  
- Incorporació d’activitats i esdeveniments amb aspectes innovadors o de nova  
implementació al municipi.  
 Activitats que fomentin la participació. Fins a 10 punts 
- Participació i/o col·laboració en comissions, consells i/o organismes participatius municipals 
- Participació i/o col·laboració amb diferents actes o esdeveniments organitzats per l’Ajuntament. 
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 Número d’habitants empadronats a data 1 
de gener de 2019 

Fins a 15 punts 

-Es tindrà en compte el número d’habitants a cada urbanització representada per l’associació o 
entitat veïnal a data 1 de gener de 2024 sempre i quan (i només en aquest cas) s’arribi al 50% 
(35 punts) una vegada valorats els barems A, B i C. 

 De 0 a 500 hab. s’atorgaran 5 punts. 
 De 501 a 1000 hab. s’atorgaran 10 punts. 
 A partir de 1.001 hab. s’atorgaran 15 punts. 

Manteniment de la seu social 15 punts 
Sempre que es disposi de seu social, per tal de ser corresponsables amb l’esforç organitzatiu de 
l’entitat i contribuir en el manteniment la seva seu social, on es preparen i realitzen part 
d’aquestes activitats. 

Total punts 100 punts 
 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
Regidor/a de Participació Ciutadana i Transparència de l’Ajuntament de Vacarisses 
Tècnic/a de Participació Ciutadana en funcions de l’Ajuntament de Vacarisses 
Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent, tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a de Participació Ciutadana.  
 
 
TINENÇA RESPONSABLE I BENESTAR ANIMAL 
 
Clàusules particulars per a l'atorgament de subvencions destinades a projectes de 
Tinença responsable i Benestar Animal. 
 
CODI: Tinença Responsable i Benestar Animal 1/2024 
 
Article 1 
 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a la promoció, projectes i activitats de la gestió 
de les tasques de control de colònies de gats urbans que es duguin a terme en el municipi de 
Vacarisses i durant el transcurs de l'any 2024. 
 
Article 2 
 
Programes subvencionables 
Als efectes d'aquesta convocatòria s'entén per projectes de promoció, difusió i realització de les 
tasques de control i gestió de la població de les colònies de gats municipals, els que duguin a 
terme les entitats de Benestar Animal inscrites al Registre Municipal d'Entitats i Associacions de 
Vacarisses sense afany de lucre, que l'objecte social de les quals vagi encaminat a la gestió de 
les tasques de control de colònies de gats urbans i que duguin a terme algun dels següents 
subprogrames: 
 
2.1. En relació a les activitats d’esterilització de gats: 
 

- Menjar específic per facilitar la captura 
- Material de captura (gàbies) 

2.2. Despeses veterinàries bàsiques i urgents: 
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- Desparasitacions 
- Visites i cirurgia per processos que comprometin greument la salut de 
l’animal 

2.3. Cura de l’entorn i infraestructures de les colònies: 
 

- Alimentació (pinso) 
- Habitacles pels gats 
- Materials per la colònia; abeurador, menjadors i similars 
- Manteniment i neteja dels punts d’alimentació i colònies 

 
2.4. Despeses relatives al trasllat de gats en cas de la clausura d’una colònia: 
 

- Trasllats entre colònies o per visites veterinàries. 

2.5. Col·laboració amb la regidoria de Tinença responsable i Benestar animal en els projectes i 
actes de Benestar Animal que organitza directament l'Ajuntament. 
 
 
Article 3 
 
Crèdits pressupostaris 
 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 311 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2024, d'acord amb les disponibilitats pressupostàries i la dotació que 
derivi de l'acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent. 
 
 
Article 4 
 
Barems per a la valoració de les subvencions: 
Els criteris que s'utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents: 
 
 
Article 5 
 
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per: 
- Regidor/a de Benestar Animal 
- Tècnic/a  de Tinença Responsable i Benestar Animal de l'Ajuntament de Vacarisses 
- Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a. 
 
Article 6 
 
Òrgan competent 
 
L'òrgan competent tant de l'aprovació de la convocatòria com de la resolució d'atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a de Tinença Responsable i Benestar 
Animal. 
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Subvencions a entitats de Vacarisses 2024     ANNEX 1  
  
FITXA DE SOL·LICITUD  

  
Nom entitat:                                                                                NIF:  

Nom president/a:                                                                        DI:  

 
Adreça/Seu social:           

Nombre actual de socis:  

Quota soci/sòcia:      SÍ         NO                                  Import quota anual:   

Participeu en activitats organitzades per altres?     SÍ      NO     Quines?                           

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Valoració del projecte Fins a 15 punts 
 Objectius coherents amb l’objecte de la subvenció. 
 Accions coherents amb els objectius i ajustades a les capacitats de l’entitat. 
 Activitats complementàries pròpies de l’entitat i relacionades amb el control i la cura de la 

població de les colònies de gats. 
Nivell d’autofinançament del projecte Fins a 15 punts 
       - Nivell de despesa en recursos propis: 
+ de 0 fins 1.000€ del import del projecte                               3 punts. 
+ de 1.001€ fins 5.000€ del import del projecte                     5 punts. 
+ mes de 5.000€ del import del projecte                                 7 punts.  
   
Foment de la participació i/o arrelament 
de l’entitat al territori 

Fins a 50 punts 

 Participació de l’entitat en projectes municipals:                  fins a 10 punts 
 Número de colònies que es gestionen: 

+ de 1 a 3 colònies                                                                       4 punts 
+ de 4 a 6 colònies                                                                       6 punts 
+ Mes de 6 colònies                                                                   10 punts 

 Número de nuclis habitats urbanitzacions que es supervisen: 
+ de 1 a 3 nuclis urbanitzacions                                                4 punts 
+ de 4 a 5 nuclis urbanitzacions                                                6 punts 
+ Mes de 5 nuclis urbanitzacions                                             10 punts 
Relació de la xarxa de voluntariat Fins a 20 punts 

 Relació de punts segons el número de voluntaris/es acreditades; 
+ De 1 a 5 voluntaris                                                                        3 punts. 
+ De 5 a 10 voluntaris                                                                      5 punts 
+ Mes de 10 voluntaris                                                                   12 punts 

Total punts 100 punts 
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Contacte persona referent  

  
Nom i cognoms:  

Càrrec:  

Telèfon:                                                      Correu electrònic:  

  
 
Ajut sol·licitat  
  
Import sol·licitat:                                                                Cost total previst:  
  

 
Dades bancàries  

 
DOCUMENTACIÓ APORTADA  
  
□ Fotocòpia dels Estatuts  
□ Fotocòpia de la inscripció al registre de la Generalitat  
□ Certificat del secretari/de la secretària de l’entitat relatiu a la composició de la Junta vigent 
(annex 2)  
□ Declaracions del president/la presidenta (annex 3 i annex 4)  
□ Fitxa de sol·licitud (annex 1)  
□ Fitxa d’activitats i projectes (annex 1)  
□ Fitxa del pressupost econòmic (annex 1)  
□ Fotocòpia del rebut vigent de la pòlissa de responsabilitat civil, si s’escau (veure article 5)  
□ Altres.........................................................................................................................................  
  
Signatura del president/de la presidenta  
  

Vacarisses,  ........ de ........................ de 2024 
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Subvencions a entitats de Vacarisses 2024       ANNEX 1  
  

  
FITXA D’ACTIVITATS I PROJECTES  
(Empleneu una fitxa  per a cada activitat/projecte)  
 

  
Nom de l’actuació:                                             
 
Data o període d’execució:        
  
Breu descripció de l’activitat:        
  
Objectius:        
 
Estimació de participants a l’activitat:        
  
Ingressos i despeses previstos:   
  

INGRESSOS    DESPESES    

Concepte  Quantitat  Concepte  Quantitat  

Subvenció 
Ajuntament  

      euros           euros  

        euros          euros  

        euros          euros  

        euros          euros  

Total ingressos    Total despeses    
 
Informació d’interès:  
  
Feu difusió de l’activitat a Vacarisses?     Sí    No  
  
Feu difusió de l’activitat fora del municipi?     Sí    No. On?        
  
Per realitzar aquesta difusió, quins mitjans feu servir?  

Cartells  Diaris  Xarxes socials   Flyers   Altres  
  
Compteu amb la col·laboració d’alguna altra entitat o institució, o d’algun altre comerç, per 
fer aquesta activitat?   
  Sí   No. Quina/es?        
  
Hi ha alguna part de l’activitat externalitzada?   Sí   No            
(amb contractació d’empresa)  
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Subvencions a entitats de Vacarisses 2024       ANNEX  
PRESSUPOST ECONÒMIC 2024* 

DESPESES   

CONCEPTE  IMPORT  

 Seu social  

Lloguer de local                    euros  

Manteniment de local                    euros  

Millores de local                    euros  

Subtotal                    euros  

Funcionament   

Aigua                    euros  

Electricitat                    euros  

Telèfon                    euros  

Correu                    euros  

Material fungible                    euros  

Assegurances                    euros  

Altres despeses de funcionament                    euros  

Subtotal                    euros  

  
Difusió  

  

Publicacions                    euros  

Subtotal                    euros  

  
Activitats entitat  

  

Despesa material                    euros  

Contractacions externes                    euros  

Altres                    euros  

Subtotal                    euros  

TOTAL DESPESES                    euros  

INGRESSOS   

  
Recursos propis  

  

Quotes                    euros  

Inscripcions a activitats                    euros  

Campanyes econòmiques                    euros  

Altres ingressos (Patrocinadors)                    euros  

Subtotal                    euros  

  
Recursos externs  

  

Subvencions Generalitat                    euros  

Subvencions Ajuntament                    euros  

Subvencions Consell Comarcal                    euros  

Altres entitats                    euros  

Donatius                    euros  

Subtotal                    euros  

TOTAL INGRESSOS                    euros  
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 Al tractar-se d’una entitat sense ànim de lucre,  l’import final dels ingressos i de les despeses 

haurà de coincidir 
 
 
 
  
Subvencions a entitats de Vacarisses 2024       ANNEX 2  

   
CERTIFICAT DEL SECRETARI/DE LA SECRETÀRIA DE L’ENTITAT  

RELATIU A LA COMPOSICIÓ DE LA JUNTA VIGENT  
  
  
..............................................................................., amb Document d’identitat ...............................  

secretari/ària de 

l’entitat ..................................................................................................................,   

CERTIFICO: Que la Junta Directiva actual d’aquesta entitat està formada per:  

CÀRREC  NOM  COGNOMS  Document d’Identitat  

        

        

        

        

        

        

        
  
I, perquè així consti, signo aquest certificat.  
  
Vacarisses, ......... de ............... de 2024. 

 
 
Subvencions a entitats de Vacarisses 2024       ANNEX  3  
  
 
DECLARACIÓ DEL PRESIDENT/DE LA PRESIDENTA    
                                                                                        
..............................................................................., amb Document d’identitat ...............................  

president/a de 

l’entitat .....................................................................................................................,   

  
DECLARO:  
  
□ Que compleix i accepta tots els requisits exigits a les bases específiques i a les clàusules 

particulars per sol·licitar i obtenir subvencions per a la realització d’activitats i serveis en l’àmbit 

de la convocatòria corresponent.   

  

□ Que totes les dades que consten en la sol·licitud i els documents que l’acompanyen són certs.  
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□ Que es compromet a aportar qualsevol documentació complementària que li requereixi aquest 

Ajuntament i a comunicar els canvis que es puguin produir en la documentació aportada.  

  

□ Que l’entitat es troba al corrent de les seves obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i 

amb la hisenda municipal, excepte aquelles entitats que pel seu caràcter n’estiguin exemptes.  

  

□ Que no s’han sol·licitat i/o obtingut altres ajuts o subvencions, o que, si es pretenen sol·licitar, 

a l’Ajuntament o a d’altres administracions o ens públics i/o privats per a la mateixa finalitat, es 

farà referència a les quantitats sol·licitades o obtingudes, amb el compromís de comunicar a 

l’Ajuntament la percepció de qualsevol ajut tan bon punt es conegui.  

 

□ Que s’adhereix als principis ètics I regles de conducta previstes al “Codi ètic, qualitat 

democràtica I bon govern a l’Ajuntament de Vacarisses”. 

  
I, perquè així consti, signo aquesta declaració.  
  
Vacarisses, ......... de ............... de 2024 

 
Subvencions a entitats de Vacarisses 2024       ANNEX  4  
  
DECLARACIÓ LLEI PROTECCIÓ JURÍDICA DEL MENOR  
  
..............................................................................., amb Document d’identitat ...............................  

president/a de 

l’entitat .....................................................................................................................,   

DECLARO RESPONSABLEMENT:  

  

Que disposo de les certificacions legalment establertes per acreditar que les persones que 

participen en el projecte/l’activitat ......................................................... no han estat 

condemnades per sentència ferma per cap delicte contra la llibertat i la indemnitat sexual, dels 

que estableix la Llei orgànica 26/2015, de 28 de juliol, publicada en el BOE en data 29 de juliol 

de 2015, que modifica l’article 13.5 de la Llei orgànica 171996, de 15 de gener, de protecció 

jurídica del menor, de modificació del Codi civil i de la Llei d’enjudiciament civil.  

Que em comprometo a presentar novament la declaració cada vegada que incorpori noves 

persones que participin en el projecte/l’activitat.  

Que si tinc coneixement de persones que participen en el projecte/l’activitat en què s’esdevé 

algun cas de condemna per sentència ferma pels delictes esmentats, comunicaré aquesta 

circumstància de manera immediata.   

I, perquè així consti, signo aquesta declaració.  
  
Vacarisses,  ......... de ............... de 2024 
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Subvencions a entitats de Vacarisses 2024       ANNEX  5  
  
FITXA DE JUSTIFICACIÓ I TANCAMENT PRESSUPOST EXERCICI ECONÒMIC 2023 
(Empleneu una fitxa  per a cada activitat/projecte)  

  
Nom de l’actuació:     
Breu descripció de l’activitat:   
Data o període d’execució:   
Lloc de realització:  
Participants en l’activitat:  
Pressupost total de l’actuació:   
  

INGRESSOS    DESPESES    

Concepte  Quantitat  Concepte  Quantitat  

Subvenció 
Ajuntament  

      euros           euros  

        euros          euros  

        euros          euros  

        euros          euros  

Total ingressos    Total despeses    
  
Import sol·licitat a l’Ajuntament:        
Valoració de l’activitat:  
Documentació adjunta:  

Factura/es  

Material gràfic  

Audiovisuals  

Altres:........................................ 

 
TANCAMENT PRESSUPOST EXERCICI ECONÒMIC 2024* 

DESPESES   

CONCEPTE  IMPORT  
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 Seu social  

Lloguer de local                    euros  

Manteniment de local                    euros  

Millores de local                    euros  

Subtotal                    euros  

Funcionament   

Aigua                    euros  

Electricitat                    euros  

Telèfon                    euros  

Correu                    euros  

Material fungible                    euros  

Assegurances                    euros  

Altres despeses de funcionament                    euros  

Subtotal                    euros  

  
Difusió  

  

Publicacions                    euros  

Subtotal                    euros  

  
Activitats entitat  

  

Despesa material                    euros  

Contractacions externes                    euros  

Altres                    euros  

Subtotal                    euros  

TOTAL DESPESES                    euros  

INGRESSOS   

  
Recursos propis  

  

Quotes                    euros  

Inscripcions a activitats                    euros  

Campanyes econòmiques                    euros  

Altres ingressos (Patrocinadors)                    euros  

Subtotal                    euros  

  
Recursos externs  

  

Subvencions Generalitat                    euros  

Subvencions Ajuntament                    euros  

Subvencions Consell Comarcal                    euros  

Altres entitats                    euros  

Donatius                    euros  

Subtotal                    euros  

TOTAL INGRESSOS                    euros  
  

 Al tractar-se d’una entitat sense ànim de lucre,  l’import final dels ingressos i de les despeses 
haurà de coincidir. 
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Pren la paraula la Sra. Paola Moral que diu que són les mateixes bases reguladores de totes les 
subvencions i que simplement hi ha hagut dues modificacions, una en les subvencions d’Acció 
Social que s’han eliminat bàsicament perquè només hi ha una Associació que és Càritas i amb 
la que s’ha fet un conveni directament, i també s’han introduït les subvencions de Benestar 
Animal que fins ara era d’assignació directa i ara passen a ser de concurrència competitiva. 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova amb el següent resultat: 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x  x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS      x       

 
1.3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE LA REVISIÓ DEL PADRÓ MUNICIPAL 
D’HABITANTS A 1 DE GENER DE 2024.- 

Atès que per l’Ajuntament s’ha procedit a efectuar la revisió del Padró d’Habitants del municipi 
amb data 1 de gener de 2024. 
 
Vist el que disposa l’article 17 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local, i l’article 81 del RD 2612/1996, de 20 de desembre , pel qual es modifica el RD 1690/1986, 
d’11 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de Població i demarcació territorial de les entitats 
locals. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior,  reunida en sessió ordinària el dia 21 de 
febrer de 2024 , ha dictaminat. 
 
Al Ple de l’Ajuntament de Vacarisses proposo l’adopció del següent 
 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-    Aprovar la revisió numèrica del Padró Municipal d’Habitants de Vacarisses, a 1 de 
gener de 2024, amb el resultat de  7.628 habitants. 
 

DONES 3724 

HOMES 3904 

TOTAL 7628 

 

SEGON.-    Comunicar el present acord a l’Institut Nacional d’Estadística. 
 

El Sr. Antoni Masana recorda que el padró s’ha de fer cada any i que a 1 de gener són 7.628 
habitants a Vacarisses, 3.724 dones i 3.904 homes. 

Sotmesa a votació la proposta s’aprova amb el següent resultat: 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA             
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ABSTENCIONS             

 
 
1.4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA 
FISCAL REGULADORA DE LA UTILITZACIÓ DELS EDIFICIS MUNICIPALS.- 
 
 
EL  text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i modificació 
de les ordenances fiscals reguladores dels tributs locals. 
 
En el cas d’imposició de nous tributs, les ordenances fiscals hauran d’aprovar-se simultàniament 
a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del text legal esmentat estableix que 
les ordenances fiscals contindran com a mínim la determinació dels elements tributaris, el règim 
de declaració i d’ingrés, així com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació. 
 
Quan es modifiquen les ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la nova 
redacció dels preceptes afectats. 
 
La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta necessària, a 
fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general 
tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de servir com a eina normativa 
fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. 
 
Les modificacions introduïdes al text de l’Ordenança Fiscal número 14 reguladora de la Taxa 
per a la utilització dels edificis municipals obeeixen principalment a una adequació i millora per 
la remuneració de les categories corresponents a la tarifa 1, així com la nova denominació  
d’algunes  categories, per ta de que l’Ordenança recollí amb mes claredat tots els edificis 
municipals que siguin objecte de ser utilitzats.   
 
Vistos els informes de la Secretaria i la Intervenció i atès que la Comissió Informativa de Règim 
Interior reunida en sessió ordinària el dia 21 de febrer de 2024 va dictaminar , es proposa al Ple 
de la Corporació l’adopció dels següent 
 

A C O R D S 

 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació l’Ordenança reguladora de la Taxa per la 
utilització dels edificis  municipals, així com el seu tex refós. 
 
SEGON.- Exposar al públic mitjançant anunci  a la pàgina Web de l’Ajuntament, a l’eTauler i al 
Portal de la Transparència, l’anterior acord provisional, així com el text complet de l’ordenança 
fiscal modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
Durant el període d’exposició pública de les ordenances, els qui tinguin un interès directe o 
resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar 
l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el període 
d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords adoptats restaran 
definitivament aprovats. 
 
TERCER.- L’acord definitiu de modificació de la ordenança fiscal, així com el text refós aprovat, 
seran objecte de publicació en el Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’anuncis de la web 
municipal, al portal de transparència de l’ajuntament i a l’E-Tauler.” 
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La Sra. Pola Moral diu que com va comentar en les comissions informatives, simplement és que 
dins d’aquesta ordenança, s’ha inclòs la utilització de l’espai del Punt de Vol i el seu lloguer. 

Pren la paraula el Sr. Iker Heredia diu que voten en contra creient que s’han de definir les 
activitats d’interès públic i municipal pels veïns de VAcarisses, activitats lliures de biaix ideològic, 
que les taxes no s’apliquin a activitats promogudes per particulars o entitats sense ànim de lucre 
sempre que compleixin amb el punt anterior i si l’activitat cobra entrada, que es pagaria taxa a 
entitats i no a particulars perquè s’entén que hi ha major interès. 

El Sr. Antoni Masana respon al Sr. Iker Heredia que a les entitats no es cobra, que es parla de 
llogar un local i res més. 

Sotmesa a votació la proposta s’aprova amb el següent resultat: 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x  x x x 

EN CONTRA x           

ABSTENCIONS     x       

 
1.5.-PROPOSTA DEL REGIDOR D’OBRES I SERVEIS, GESTIÓ DE L’AIGUA I NUCLIS 
SOBRE L’APROVACIÓ INICIAL DE LA RELACIÓ DE BÉNS I DRETS AFECTATS PEL 
PROJECTE D’OBRES “EQUIPAMENT DEL POU DE CAN TORRELLA I CONNEXIONAT A LA 
XARXA EXISTENT”.- 

1.- Antecedents 

El projecte d’obres “ EQUIPAMENT DEL POU DE CAN TORRELLA I CONNEXIONAT A LA 
XARXA EXISTENT”, elaborat pel Serveis Tècnics Municipals,  en data 15 de novembre de 2023,  
amb un pressupost per a coneixement de l'administració de 390.199,07euros, va quedar 
definitivament aprovat atès que durant el termini d’exposició pública no es van presentar 
al·legacions. 

Atès que l’execució del projecte requereix l’expropiació forçosa de béns i drets i d’acord amb el 
què disposa l’article 17.1 de la Llei d’Expropiació Forçosa “ [...] el beneficiari de l’expropiació està 
obligat a formular una relació concreta i individualitzada, en què es descriguin, en tots els 
aspectes, material i jurídic, els béns o drets que consideri d’expropiació necessària”.  

Atès que aquesta relació concreta i individualitzada ha estat formulada per l’arquitecta municipal 
en data 15 de novembre de 2023 i conté els requisits previstos a l’article 212.2 RLU.  

2.- Fonaments de dret 

 Llei d’Expropiació Forçosa de 16 de desembre de 1954 (BOE núm. 351, de 17 de diciembre de 
1954).  

 Reglament de la Llei estatal d’Expropiació Forçosa, aprovat per Decret de 26 d’abril de 1957.  
 Reial decret 7/2015. De 30 d’octubre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei del Sòl i 

Rehabilitació Urbana. 
 Reial decret 1492/2011, de 24 d’octubre pel qual s’aprova el Reglament de valoracions de la Llei 

del Sòl. 
 Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions 

Públiques.  
 Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de 

Catalunya.  
 Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels 

ens locals. 
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La declaració d’utilitat pública i la necessitat d’ocupació dels terrenys i dels edificis que hi siguin 
compresos s’entén implícita en l’aprovació del projecte d’obres a l’efecte de l’expropiació forçosa  
d’acord amb el què disposen els articles 10 de la LEF i  40 del Decret 179/1995, de 13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals.  

La relació de béns i drets s’ha de sotmetre a informació pública per un termini mínim de quinze 
dies, mitjançant edicte publicat al Butlletí Oficial de la Província, a l’e-tauler, a la seu electrònica 
municipal i a un diari de major difusión, i també s’ha de notificar individualment a tots els afectats 
que apareguin a l’expedient , concedint-los audiència per un termini mínim de quinze dies.   

Durant el termini d’informació pública, qualsevol persona podrà aportar per escrit les dades 
escaients per rectificar possibles errors de la relació publicada o oposar-se, per motius de fons o 
forma, a la necessitat d’ocupació, supòsit en el qual ha d’indicar els motius pels que s’hagi de 
considerar preferent la ocupació d’altres béns o l’adquisició d’altres drets no inclosos a la relació, 
per ésser més convenients per assolir la finalitat perseguida. 

Durant tot el procediment s’hauran de seguir les exigències de publicitat activa previstes a l’article 
21.4 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques i la normativa vigent en matèria de transparència. 

L’òrgan competent per adoptar l’acord d’aprovació inicial de la relació de béns i drets, és el Ple 
de l’Ajuntament, d’acord amb el que disposa l’article 3.4 del Reglament de la Llei d’Expropiació 
Forçosa. 

Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia...., va 
dictaminar al respecte, al Ple de la Corporació proposem l’adopció dels següents 

A C O R DS 
 
Primer.- Aprovar inicialment la relació de béns i drets afectats d’expropiació, ocupació 
temporal i servitud de pas soterrada que s’adjunta com Annex al present acord per a l’execució 
del projecte del Projecte d’obres “ EQUIPAMENT DEL POU DE CAN TORRELLA I 
CONNEXIONAT A LA XARXA EXISTENT”” elaborat pels Serveis Tècnics Municipals,   en data 15 
de novembre de 2023, amb un pressupost per a coneixement de l’administració de 390.199,07 
euros. 
 
Segon.- Obrir un termini d’informació pública de quinze dies mitjançant anuncis al Butlletí Oficial 
de la Província, a l’e-tauler, a la seu electrònica municipal  i a un diari de major difusió  per a que 
qualsevol persona pugui aportar les dades que permetin la rectificació dels errors que hi pugui 
haver a la relació publicada, o oposar-se a la ocupació o disposició dels béns o drets per motius 
de forma o de fons que han de fonamentar motivadament. 

Així mateix, la relació de béns i drets s’haurà de notificar als afectats, per tal que puguin fer les 
al·legacions que considerin escaients en el termini de quinze dies a comptar des de l’endemà de 
la recepció de la notificació.  
 
En el cas de no haver-hi cap reclamació o al·legació en el tràmit de la informació pública, aquesta 
aprovació inicial esdevindrà definitiva. 

Tercer.- Un cop aprovada definitivament la relació de béns i drets afectats, autoritzar la despesa 
corresponent a la indemnització que es preveu a la relació per un import de 834,47 euros, amb 
càrrec al grup de programa 161 concepte 623 del pressupost vigent de 2024. 

Quart..- Disposar, aprovada definitivament la relació de béns i drets afectats, que s’iniciï 
l’expedient de fixació del preu just dels béns i drets a alienar. 
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ANNEX 

 

Les parcel·les afectades pel projecte són de caràcter rústic: 
 

Expropiació m² Servitud de pas soterrada m² Ocupació temporal m² 
68 m² 27 m² 114 m² 

 
 
Municipi: Vacarisses 
 
 
Obra: Equipament del pou de Can Torrella i connexionat a la xarxa existent 
 
Referència Cadastral: 08291A019000050000EO 
 
Polígon: 19 
 
Parcel.la: 5 
 
Titulars: 

 
Titular 1: 
Cognoms, Nom/Raó Social: MCDT 
NIF/NIE XXX 
Domicili fiscal XXX 
Dret 50,00% de Propietat 

 
 
Titular 2: 

Cognoms, Nom/Raó Social: MDT 
NIF/NIE XXX 
Domicili fiscal XXX 
Dret 50,00% de Propietat 

 

Dades registrals de la finca:: número finca registral 89 Tom: 286 Llibre:8 Foli:159 Inscripció: 14 

Valoració import total : 834,47 € 

El Sr. Pere Casas diu que és fer l’aprovació inicial de la relació de béns que s’expropiarien en 
aquest cas per poder fer l’equipament del Pou de Can Torrella. 

Sotmesa a votació la proposta s’aprova amb el següent resultat: 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x  x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS     x        

 

1.6.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA DE VERIFICACIÓ DEL TEXT REFÓS DEL DOCUMENT 
DEL PLA ESPECIAL DE RESTAURACIÓ D’UNA ACTIVITAT EXTRACTIVA MITJANÇANT UN 
DIPÒSIT DE RUNES I ALTRES RESIDUS DE LA CONSTRUCCIÓ I EL MANTENIMENT D’UNA 
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PLANTA ASFÀLTICA LLIGADA A L’EXPLOTACIÓ" (DOCUMENT ANOMENAT “PLA 
ESPECIAL DE RESTAURACIÓ 5 DE LA PEDRERA BLANCA”).- 

En data 13 de maig de 2021, el Sr. Andreu Puigfel Fuentes, PUIGFEL S.A.U presenta, de 
conformitat amb el què preveuen els articles 78 i 101 del Text refós de la Llei d’Urbanisme, el 
Document tècnic del Pla Especial de Restauració d’una activitat extractiva mitjançant un dipòsit 
de runes i altres residus de la construcció i el manteniment d’una planta asfàltica lligada a 
l’explotació" (Document anomenat “Pla Especial de Restauració 5 de la Pedrera Blanca”), 
instrument de planificació en el qual es contempla la implantació d'una infraestructura de gestió 
de residus de la construcció i el manteniment d’una planta d’aglomerat asfàltic lligada a 
l’explotació d’aquesta infraestructura. 
 
En data 15  de novembre de 2021 la Junta de Govern Local va aprovar inicialment  el Pla Especial  
Pla especial de Restauració 5 de la Pedrera Blanca. 
 
Posteriorment es va sotmetre l’expedient a informació pública durant un termini de 45 dies i es 
van sol·licitar els informes als organismes afectats per raó de les seves competències sectorials 
i es van rebre 9 informes  

El tècnic municipal en data. 22 d’agost de 2023 va emetre informe favorable a l’aprovació 
provisional del document amb unes condicions a complimentar pel projecte d’activitats que es 
desenvolupi, un cop sigui executiu el Pla especial: 
 
“ - L'inici de deposició a l'antiga pedrera Mimó restarà condicionat a que no es superi el nombre 
d’instal·lacions previstes al PRECAT 20 pel Vallès Occidental. 
- El projecte d'activitats definirà les mesures de protecció, prevenció o mitigació dels riscos 
geològics. 
- Caldrà establir un calendari concret per a cada una de les fases de restauració.” 

El Ple de l’Ajuntament en sessió de data 28 de setembre de 2023 va aprovar provisionalment 
aquest Pla Especial urbanístic i va trametre l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 

En data 23 de gener de 2024 la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’Arc Metropolità de 
Barcelona, va acordar el següent: 
 
“ [...] 
 
-1 Suspendre el Pla especial de restauració d'una activitat extractiva, de Vacarisses, promoguda 
i tramesa per l’Ajuntament, fins que s’aporti un text refós, verificat per l’òrgan que ha atorgat 
l’aprovació provisional de l’expedient i degudament diligenciat, que incorpori les prescripcions 
següents: 
 
1.1 Cal completar el document amb l’avaluació econòmica i financera de l’actuació. 
 
1.2 Cal sol·licitar l’informe de la Direcció General d’Infraestructures i Mobilitat. 
 
1.3Cal ajustar gràficament la delimitació de la subzona STRes o bé matisar la regulació normativa 
d’aquesta subzona, d’acord amb l’exposat a la part valorativa i de conformitat amb les 
determinacions del planejament vigent, en compliment de la resolució del director general de 
Polítiques Ambientals i Medi Natural, de 20 de juny de 2023, relativaa la declaració ambiental 
estratègica. 
 
-2 Indicar l’Ajuntament que el text refós inclourà el text de les normes urbanístiques i els plànols 
d’ordenació en suport informàtic i en format editable de tractament de textos, en compliment de 
l’article 17.6 del Reglament de la Llei d’urbanisme, aprovat pel Decret 305/2006, de 18 de juliol, 
i de l’ordre PTO/343/2005, de 27 de juliol, per la qual s’estableixen els requeriments tècnics de 
la presentació, en suport informàtic, de les normes urbanístiques de les figures de planejament 
urbanístic als òrgans de la Generalitat de Catalunya competents per a la seva aprovació 
definitiva. 
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-3 Comunicar-ho a l’Ajuntament.” 

En data 2 de febrer de 2024 té entrada al Registre municipal el Text refós del Pla especial abans 
esmentat, que incorpora les prescripcions de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona 
de data 23 de gener de 2024 .per duplicat exemplar, en format paper i en suport informàtic, en 
compliment de l’article 18 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de 
la Llei d’Urbanisme, i de l’ordre PTO/343/2005, de 27 de juliol, per la qual s’estableixen els 
requeriments tècnics de la presentació, en suport informàtic, de les normes urbanístiques de les 
figures de planejament urbanístic als òrgans de la Generalitat de Catalunya competents per a la 
seva aprovació definitiva.  
 
En data 13 de febrer de 2024 Serveis Territorials de Carreteres de Barcelona va emetre informe 
favorable amb les següents prescripcions:  
 
“ S’ha d’incloure i donar compliment a les prescripcions especificades en els punts 4.4. Anàlisi i 
valoració de la proposta i 5. Prescripcions del present informe, modificant i incorporant aquells 
aspectes al document que no s’adaptin a la legislació sectorial de carreteres.  
 
Cal recordar que prèviament a l’execució de qualsevol obra o actuació, en franges de protecció 
de les carreteres C-16 i BV-1211, franja de terreny a cada costat de la via de 100 i 30 metres, 
respectivament, des de l’aresta exterior de l’esplanació, s’ha de sol·licitar i ésser concedida 
la preceptiva autorització i/o informe d’aquest Servei Territorial de Carreteres, d’acord amb 
allò que disposen els articles 38, 39 i 47 del Decret legislatiu 2/2009, de 25 d’agost, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei de carreteres.”  
 
Atès que en data 14 de febrer de 2024 l’arquitecta municipal ha emès informe favorable el 
document de “Pla especial de restauració d’una activitat extractiva, mitjançant un dipòsit de runes 
i altres residus de la construcció, i el manteniment d’una planta d’aglomerat asfàltic lligada a 
l’explotació( Pla Especial de Restauració de la pedrera blanca).   
 
Vist l’informe favorable de secretaria de data 15 de febrer de 2024. 

Incorporades les prescripcions donades per la CTUB, el Ple de l’ajuntament de Vacarisses ha de 
verificar el text refós i remetre el document a la Comissió. Pel què fa la documentació a remetre, 
l’art. 17.6 en relació al 18.4 del Decret 305/206, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament 
de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, ha de contenir l’expedient complet en format paper i com a 
mínim el text de la memòria, les normes urbanístiques i els plànols d’ordenació en suport 
informàtic i en format de tractament de textos. 

Atès el que disposa l’article 80 del TRLUC correspon a les comissions territorials d’urbanisme 
l’aprovació definitiva dels plans especials urbanístics de desenvolupament, llevat dels que 
correspon  d’aprovar als ajuntaments de conformitat amb l’article 81. 

Atès que la Comissió Informativa de serveis Territorials, reunida en sessió ordinària del dia 21 de 
febrer de 2024 va dictaminar , al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 

Primer.- Verificar el Text refós del document del Pla Especial de Restauració d’una activitat 
extractiva mitjançant un dipòsit de runes i altres residus de la construcció i el manteniment d’una 
planta asfàltica lligada a l’explotació" (Document anomenat “Pla Especial de Restauració 5 de la 
Pedrera Blanca”) , amb el quòrum previst en l’art. 47.2 II) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local, article 114.3.k) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel que 
s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 22.2.c) de la 
mateixa Llei, en relació amb l’art. 92 del TRLUC.  

Segon.- Comunicar aquest acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona i trametre 
per duplicat còpia de l’esmentat text refós degudament diligenciat, per tal que aprovi 
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definitivament l’esmentat Pla Especial i n’ordeni la publicació en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya. 

El Sr. Antoni Masana explica que ja s’havia aprovat i que ens van demanar que faltava completar 
amb un document d’avaluació econòmica. 

Pren la paraula el Sr. Raül Avilés que diu que torna a incidir en l’ oposició de tirar endavant aquest 
projecte perquè tot i que s’ha defensat pel grup de Govern que es vol restaurar l’impacte visual 
que té la Pedrera, pensen que l’impacte ambiental de mantenir l’activitat del dipòsit de runes és 
molt superior a l’impacte visual que pugui tenir la mateixa, pensen en els impactes ambientals 
per un gran termini d’anys, 30 com a poc, de crema de combustibles fòssils, emissió de pols a 
l’atmosfera de la mateixa planta, amb impacte a la biodiversitat de la zona, sorolls entre d’altres. 
Amb el qual, el millor per reduir l’impacte ambiental seria cessar l’activitat i clausurar aquest 
abocador de runes. 

El Sr. Aitor Piqueras intervé i diu que quan hi ha una activitat i exerceix una pressió com ha estat 
exercint durant aquests anys i  la Pedrera ara, el que s’ha clausurat l’activitat de Pedrera com a 
tal i qualsevol activitat en aquest cas la de la Pedrera o que ha exercit una pressió sobre el medi 
es fa un treball de restauració que és el que es parla en aquest projecte,  restaurant l’estat de 
l’ecosistema abans de la pressió, és a dir, es busca recuperar tots aquests serveis ecosistèmics 
entre el qual es troba la diversitat que comentaves que s’ha perdut, a causa  de exercir aquesta 
pressió sobre aquest territori. Al final el que es busca és reomplir l’espai que s’ha buidat, amb 
aquestes terres. 

El Sr. Raül Avilés diu que es pot recuperar l’estat inicial de biodiversitat de la zona sense haver 
de recuperar la cota inicial. Aquest exercici de recuperar la cota inicial amb l’aportació de dipòsits 
de runa a la zona és el que ocasiona un gran impacte ambiental a la zona. Es podria fer un estudi 
i mirar si es pot recuperar l’entorn que hi havia amb anterioritat, sense aquest impacte ambiental 
que tenia el propi dipòsit de runa. També al·ludeix que tenen una xemeneia extractora on surt 
molta quantitat del pols de la planta de treball ofegant l’arbrat del voltant. Aquest és l’impacte 
ambiental que es refereix. 

El Sr. Antoni Masana li contesta que això està pendent d’un estudi ambiental. És restablir l’ 
orografia que hi havia anteriorment, restaurar els ecosistemes que hi havia anteriorment i ens 
hem carregat. Comenta que no es parla de l’impacte ambiental de la B40 en el qual Junts estava 
a favor. Explica que el que es va fer malament va ser l’explotació de la Pedrera,  perquè va deixar 
d’explotar-se perquè l’explotació precisament s’estava fent malament i es va haver de clausurar, 
i ara el que es vol fer amb això, es vol restablir l’hàbitat que hi havia anteriorment, que durant uns 
anys provocarà un impacte a causa dels camions de runes, però al final de tot allò tornarà a tenir 
l’estat originari.  

Pren la paraula el Sr Raúl Avilès i diu que reforça el que ja havia dit, que es pot recuperar l’estat 
original sense recuperar la cota d’alçada, el gran impacte ambiental és per intentar recuperar 
aquesta cota inicial. També diu que totes les altres polítiques, el desplegament del pla 
mediambiental es podria dur a terme sense recuperar aquesta cota. El gran impacte s’esdevé 
precisament per intentar recuperar aquesta quota inicial.  

El Sr. Alcalde li contesta que perquè, que no ho entén 

El Sr. Raül Avilés li contesta que seran molts camions de runes que estan cremant combustible, 
emetent emissions de CO2 al medi ambient, el processament de runa que també comporta 
consum d’energia, tota la pols que en processar la runa s’aixeca i va entorn de la biodiversitat 
del que hi ha a la zona, tot això, si no convertim això  en un abocador de runa, ens ho estalviem. 
També es pot cessar, retirar les instal·lacions que hi ha actualment allà i recuperar l’arbrat,  la 
biodiversitat de la zona. 

(12:30)El Sr. Antoni Masana, li contesta que com? 
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El Sr Raül Avilés diu que recuperant la fauna, l’arbrat amb lo que és la biodiversitat autòctona de 
la zona que hi havia abans de la Pedrera. També diu que tot això es pot fer però no cal recuperar 
una altra vegada la muntanya, al final al medi ambient que estigui la muntanya allà, tant se li 
dona, estem parlant d’un impacte visual per nosaltres. 

Pren la paraula el Sr Toni Masana i explica que hi ha un forat de trenta camps de futbol i que ha 
tingut un gran impacte ambiental 

Intervé el Sr Raül Avilés que diu que intentà recuperar aquesta zona té també un impacte 
mediambiental i que potser és millor deixar-lo així. 

Intervé el Sr. Arasanz i diu que la llei Europea aquesta setmana que t’obliga a restaurar, torna a 
l’original, l’orografia i l’habitat dels animals que viuen allà. 

El senyor Avilés diu que el gran impacte ambiental serà recuperant aquesta cota, la biodiversitat 
es pot recuperar d’altres maneres. 

Sotmesa a votació la proposta s’aprova amb el següent resultat: 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x   x  x 

EN CONTRA    x   x   

ABSTENCIONS    x         

 

1.7.- MOCIÓ PRESENTADA PEL  GRUP MUNICIPAL VOX ( VOX) “PARA DENUNCIAR LAS 
CATASTRÓFICAS CONSECUENCIAS QUE HA TENIDO EL PACTO VERDE EUROPEO PARA 
LOS INTERESES NACIONALES Y EN DEFENSA DEL SECTOR PRIMARIO ESPAÑOL”.- 

 

Durante años ha existido un consenso en las instituciones europeas que ha ido legislando 
contra los intereses de las naciones que conforman la Unión Europea y los distintos sectores que 
sustentan la economía y la prosperidad de los europeos. El sector primario es sin duda uno de 
los más perjudicados por la agenda verde impuesta por burócratas de Bruselas y asumida por 
los sucesivos gobiernos de España, con consecuencias dramáticas para nuestro municipio, 
nuestros vecinos y nuestro modo de vida. 
 
El Pacto Verde Europeo es el conjunto de medidas legales, políticas, económicas y financieras 
mediante las que, desde las instituciones de la Unión Europea, se está imponiendo una agenda 
de transformación de las economías de los estados miembros con el fin de adaptarlas a una serie 
de objetivos climáticos. El más importante de ellos, piedra de toque de todo el Pacto, alcanzar 
cero emisiones netas de gases de efecto invernadero para 2050. 
 
Esta estrategia ha sido elaborada de espaldas a los españoles, que, sin embargo, son los que 
están soportando las peores consecuencias de las restricciones, normas y acciones del Pacto 
Verde Europeo. Para su desarrollo se han elaborado multitud de normas que recogen exigencias 
e imposiciones para nuestros productores que han lastrado la economía y la viabilidad de nuestro 
sector primario. Entre ellas destacan la Estrategia de la Granja a la Mesa y la Estrategia de 
Biodiversidad 2030 , que cada día sufren nuestros agricultores y ganaderos. 
 
Todas estas normas aprobadas por burócratas a los que no les importa en absoluto la soberanía 
alimentaria de nuestras naciones, la prosperidad de nuestra gente y la pervivencia del mundo 
rural, han impuesto unos objetivos imposibles de cumplir cuya única consecuencia es situar a 
nuestro producto nacional frente a la competencia desleal de terceros países. Han pretendido 
desmontar nuestro sector primario y hacernos cada vez más dependientes del extranjero, 
dejando en manos de otras naciones la soberanía, el bienestar y la prosperidad de nuestro 
pueblo. 
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Estas restricciones en el uso de insumos agrícolas tradicionales, fertilizantes, antimicrobianos y 
pesticidas en toda la Unión Europea están provocando una reducción de nuestra producción 
agrícola y de nuestra competitividad en los mercados de exportación que tendrán como 
consecuencia una subida de precios que sufren los hogares y el empobrecimiento de nuestro 
municipio. 
 
Además, estas estrategias han utilizado lo que tradicionalmente han sido mecanismos de apoyo 
a distintos sectores como medida de coacción para que implementen sus agendas ideológicas. 
Así, la Política Agraria Común (PAC) que ha servido como sustento a las actividades agrícolas 
y de impulso a la competitividad está quedando progresivamente desplazada por la vinculación 
de las ayudas a criterios ideológicos ecologistas o, como en el caso de la última 
actualización de la PAC, la reversión del 10% de la superficie productiva agraria. La nueva PAC 
establece objetivos gravosos para los agricultores y ganaderos españoles. Una PAC con un 40% 
de su presupuesto destinado a objetivos ambientales no es la más propicia para respaldar al 
sector en un contexto de emergencia económica como el actual. Esta medida ya ha generado 
efectos adversos en el periodo octubre-diciembre de 2023, con una disminución de 580 millones 
de euros en las ayudas directas de la PAC para el campo español, en comparación con el mismo 
periodo del año anterior. 
 
Esta reducción del apoyo económico al sector primario se ha combinado con la imposición 
progresiva de nuevos impuestos, trabas legales y laberintos burocráticos que han llevado a 
nuestros vecinos agricultores, ganaderos, pescadores y trabajadores del sector primario en 
general al borde de la desaparición por los costes y el abandono institucional. Del mismo modo, 
la resolución del Pacto Verde Europeo aprobada en 2020 impulsó el endurecimiento de las 
normas sobre bienestar animal, que también recaen sobre la industria agroalimentaria. 
 
Por si fuera poco, esta situación se está combinando con la permisividad a la importación 
descontrolada de productos de terceros países que no cumplen con las normativas a las que 
están sometidos nuestros productores, ya sea en términos ambientales, de calidad o en lo 
referente a la regulación laboral. Resulta incoherente exigir medidas coercitivas para el sector 
primario europeo al mismo tiempo que se autoriza la entrada de productos procedentes de países 
que no cumplen con esas mismas exigencias, generando una competencia desleal con los 
propios productos comunitarios. 
 
Debemos destacar la implicación de los sucesivos Gobiernos de España en todo este proceso, 
con continuas cesiones a las exigencias de los burócratas de Bruselas aplicando gravosos 
impuestos y permitiendo una excesiva regulación que ha tenido consecuencias desastrosas para 
los productores y distribuidores españoles, hasta el punto de llevar a muchos productores, 
muchos de ellos, vecinos de nuestro propio municipio, al desánimo por mantener y legar la 
actividad familiar a sus hijos. 
 
El principal ejemplo fue el acontecido el 15 de enero de 2020, cuando se sometió a votación en 
Estrasburgo la hoja de ruta del Pacto Verde Europeo y en la que VOX fue el único partido español 
que se opuso. Contrariamente, el Partido Popular y el Partido Socialista votaron a favor del texto 
que establecía un "mayor nivel de ambición climática de la UE para 2030 y 2050". 
 
Este no es un hecho aislado, ya que el 87,8% de las medidas abordadas en el Parlamento 
Europeo durante la presente legislatura han obtenido el consenso entre el Partido Socialista y el 
Partido Popular. 
 
Durante décadas se ha gestado un proceso de desarticulación de nuestro sector primario, hoy 
concretado en la asunción de los postulados de la Agenda 2030 y el Pacto Verde Europeo. 
 

Precisamente frente a ese acuerdo se han rebelado los agricultores europeos y españoles. La 
sostenibilidad del campo y la transición hacia fuentes de energía menos contaminantes no puede, 
en ningún caso, llevarse a cabo al margen de los intereses de España y de nuestro sector 
primario. De ello depende el sustento de muchísimas familias de nuestro municipio. Las agendas 
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ideológicas, en ningún caso, pueden estar por encima del bienestar de los españoles. 
 
Lo que empezó en lejanos despachos de las élites Bruselas alejadas de la realidad de la gente 
y que nadie ha elegido tiene ya consecuencias directas en nuestra vida diaria. Lo vemos en los 
supermercados, con unos precios cada vez más elevados e inasequibles para familias y 
trabajadores. Lo vemos en el mundo rural, asfixiado, necesitado de agua y cada vez más 
despoblado mientras se destruyen infraestructuras energéticas e hidráulicas y se abren las 
puertas de productos procedentes de terceros países con una calidad inferior y que no cumplen 
los durísimos requisitos que se les exige a nuestros productores. Y pronto lo sufriremos en forma 
de chantaje por parte de todas aquellas naciones de las que nos hemos hecho dependientes y a 
las que los políticos les han cedido nuestra soberanía alimentaria. 
 
En virtud de lo expuesto, resulta necesario promover políticas que faciliten la libertad y la 
viabilidad económica de las unidades de producción e industrias vinculadas al sector primario, 
asegurar la pervivencia del mundo rural y terminar con todas la imposiciones ideológicas que 
pretenden acabar con nuestra soberanía alimentaria, hacernos dependientes de terceros países 
y que tienen como consecuencia el empobrecimiento cada vez mayor de nuestros vecinos, 
especialmente de los trabajadores del sector primario y sus familias. 
 
Por tanto, el Grupo Municipal VOX en Vacarisses formula a este pleno la siguiente 
 
PROPUESTA DE ACUERDO: 

 

1. Que este Ayuntamiento denuncie ante el Gobierno de España y las instituciones europeas el 
Pacto Verde Europeo y las graves consecuencias que ha tenido para la economía española y de 
nuestro municipio, en especial el Sector Primario y las actividades económicas vinculados a él 
(mercados, pequeños comercios de comestibles, entre otros). 
 

2. Que este Ayuntamiento promueva e inste a todas las Administraciones Públicas, en el ámbito 
de sus competencias, a la derogación de todas las políticas inspiradas en el Pacto Verde Europeo 
y en la Agenda 2030, especialmente la Estrategia de la Granja a la Mesa y la Estrategia por la 
Biodiversidad. 
 

3. Que este Ayuntamiento fomente una verdadera conservación del medio natural que conviva con 
el apoyo y el respeto a la actividad de nuestro sector primario, favoreciendo todas aquellas 
acciones que vayan encaminadas en este sentido. 

4. Que este Ayuntamiento inste a las autoridades competentes a tomar las medidas necesarias 
para garantizar nuestra soberanía alimentaria en el marco de las competencias autonómicas, la 
eliminación de la competencia desleal y el fortalecimiento del principio de preferencia 
comunitaria. 
 

5. Que este Ayuntamiento inste, a través del Gobierno de España, a las autoridades competentes 
a la revisión de los acuerdos comerciales con terceros países para suspender inmediatamente 
aquellos que permitan la importación de productos que no cumplan las exigencias fitosanitarias 
impuestas a nuestros productores, así como a no ratificar ningún acuerdo comercial que 
desproteja a nuestro sector primario. 
 

6. Que este Ayuntamiento exprese su apoyo y respeto a las legítimas protestas y reivindicaciones 
populares que, desde el mundo rural, exigen el fin inmediato de las políticas ecologistas que 
amenazan gravemente su viabilidad. 
 
El Sr. Jesús Arasanz diu el següent: 
 
“De verdad… mire que es fácil no hacer perder el tiempo a la gente que trabaja aquí presentando 
únicamente propuestas municipales en un pleno municipal y que entre todos discutamos la 
conveniencia o no de las soluciones que cada uno de nosotros pueda creer mejores para el 
municipio… pero no…  
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Se ve que desde el despacho de Madrid o de Barcelona del que le envían OTRA VEZ éste 
catastrófico escrito, critican que haya equipos de personas que legislan en la distancia… Critican 
que legislan de espaldas al mundo rural, cuando estoy seguro que sus amigos no han bareado 
ni una oliva en su vida, ni saben que olor tiene una cabra ni a qué huele un tomate recién cogido 
de la mata... como mucho sabrán lo que es pegarle un tiro a un animal salvaje acorralado vestidos 
con un chaleco verde, unas botas de cuero y una gorrita, que eso es la vida verdadera en el 
campo… todo muy coherente... 

Y ya que habla de idealismo ecológico, y como la transición energética y el medio ambiente 
resulta que es mi día a día, le voy a contar cuatro cosas sobre emisiones y sobre recursos 
naturales, a ver si las entienden… les puede pasar en enlace del pleno de Youtube a sus amigos 
de Madrid o Barcelona, los de las butacas del despacho.  

Quizás le suene a brujería, pero vivimos en un planeta que no, no es plano, en el que los recursos 
son limitados, y en el que la vida se sustenta por una fina capa gaseosa que regula la temperatura 
y las condiciones de vida. Además, aunque les suene a brujería, el clima es compartido por todo 
el planeta, no entiende de fronteras, y está en equilibrio, como cualquier sistema regido por las 
leyes de éste universo… 

Pues resulta que estamos en un punto en el que el equilibrio de este sistema, se está 
descompensando y es por causa humana, y no por brujería precisamente… y que lo que usted 
haga aquí, le afecta a lo que otro esté haciendo en Filipinas, y que o nos arremangamos todos 
las manos, o el viaje va a empezar a ser movidito… por si le parece poco movimiento las 
diferencias de temperaturas que vamos experimentando año tras año, los periodos de sequía 
cada vez más prolongados o los eventos climatológicos extremos cada vez más frecuentes… 
Que también deben ser cosa de brujería… 

Con los recursos naturales, parecen ustedes ese crío de 4 años que cuando escucha a sus 
padres hablar que les falta dinero, les dice que no se preocupen, que vayan al banco que en el 
cajero sale más… pues lo mismo…  

Hablan de idealismo… pero en sus argumentos dicen cosas como: 

- Una PAC con un 40% de su presupuesto destinado a objetivos ambientales no es la más 
propicia para respaldar al sector en un contexto de emergencia económica como el 
actual. 

 
Claro, como la emergencia climática mundial es idealismo del partido socialista, no cuenta, lo 
importante es el liberalismo económico que pasa por encima de la gestión sostenible de los 
recursos… 
 

- El principal ejemplo fue el acontecido el 15 de enero de 2020, cuando se sometió a 
votación en Estrasburgo la hoja de ruta del Pacto Verde Europeo y en la que VOX fue el 
único partido español que se opuso. Contrariamente, el Partido Popular y el Partido 
Socialista votaron a favor del texto que establecía un "mayor nivel de ambición climática 
de la UE para 2030 y 2050".  

Este no es un hecho aislado, ya que el 87,8% de las medidas abordadas en el Parlamento 
Europeo durante la presente legislatura han obtenido el consenso entre el Partido Socialista y el 
Partido Popular. 
 
Claro, como no se vota lo que ustedes saben que es lo bueno para todos, en contra de la opinión 
de la gran mayoría del parlamento europeo, se enfadan y dejan de respirar… porque lo de votar 
las cosas y aceptar que no tienen razón en su ideología debe ser un plan judeo-masónico contra 
el avance… eso, o brujería… 
 

- De ello depende el sustento de muchísimas familias de nuestro municipio. Las agendas 
ideológicas, en ningún caso, pueden estar por encima del bienestar de los españoles. 
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Aquí creo que deberían corregir esta parte… Las agendas ideológicas de los demás… 
Por cierto, le pregunto, una vez más: cuando dice “de muchísimas familias de nuestro municipio” 
me puede decir cuántas? Supongo que tendrá el dato cuando habla con tanta seguridad. Y 
sobre todo, de dónde ha sacado ésos datos, porque no vale venir a un pleno diciendo que lo ha 
visto en Tik Tok…   
 

- Lo que empezó en lejanos despachos de las élites Bruselas alejadas de la realidad de 
la gente y que nadie ha elegido tiene ya consecuencias directas en nuestra vida diaria. 

 
Aprovecho para recordarles que hay elecciones europeas éste año, y que ahí es donde se elige 
a todas éstas élites de Bruselas, donde ustedes también están por cierto, supongo que deben 
ser los únicos “no elites” allí, o es que no cuentan? 
 

- Lo vemos en el mundo rural, asfixiado, necesitado de agua y cada vez más despoblado 
mientras se destruyen infraestructuras energéticas e hidráulicas 

 
De dónde ha sacado este dato?? Sería capaz de decirlo?? Porque yo he consultado los datos 
de red eléctrica y en toda la serie histórica disponible, la capacidad energética del país año a año 
incrementa:  
 

o En 2024 estamos con una potencia de generación de 124.284 MW (Hidráulica 
17.097 MW y hidroeléctrica 11MW), y si lo comparamos con 2018, teníamos 
104.116 MW, que es un 20% menos… (Hidráulica 17.065 MW y hidroeléctrica 
11MW) 

 
Entonces, según ustedes, que España haya generado en 2023 el 50% de su energía con 
energías renovables es gracias a que se están destruyendo las infraestructuras energéticas… y 
eso no les parece brujería?”.  
 
El Sr. Raül Avilés contesta al Sr. Iker  que no es pot ser més antiecologista i antisostenible, vostès 
neguen el canvi climàtic. Des d’UPV Junts aprofita per mostrar el ple suport a la pagesia de 
Catalunya, a instar a la Generalitat de Catalunya, a l’Estat Espanyol i a la Unió Europea a reduir 
la burocràcia en vers a la pagesia, promoure preus justos i vetllar per fomentar el consum de 
productes de proximitat. 
 
Pren la paraula Aitor Piqueras que diu que votaran en contra perquè al final Vox és la confrontació 
entre la pagesia i l’ecologisme, Vox busca aprofitar-se de la situació actual del descontentament 
del camp, com precisament les dretes, perquè sistemàticament han adoptat polítiques que 
perjudiquen aquesta agenda al canvi i sobretot els petits productors, quan a l’hora, fa anys que 
esteu a Europa votant a favor d’aquests tractats de lliure comerç que el que crea és la 
competència deslleial que és un dels grans problemes quan no ho és, ja que un problema no és 
l’ecologisme, l’agenda 2023, els ODS, tot al contrari són solucions i el que busquen és l’adaptació 
als efectes devastadors que sí que té el canvi climàtic. Aleshores hem d’establir diàleg estan al 
costat de la gent del camp, anant cap  a una política agroalimentària sostenible en tots als sentits. 

 
Sotmesa a votació la moció s’aprova amb el següent resultat: 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x      

EN CONTRA   x  x x x 

ABSTENCIONS      x       

 
 
1.8.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL VOX (VOX) “PARA LA CREACIÓN DE 
UN MERCADO MUNICIPAL EN VACARISSES”.- 
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EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 
Considerando que un mercado municipal es una herramienta clave para fomentar el desarrollo 
económico local, promover la agricultura y la producción regional, así como fortalecer la identidad 
y cohesión social de nuestra comunidad; 
Conscientes de la importancia de proporcionar a nuestros ciudadanos un espacio centralizado 
para la compra y venta de productos locales, frescos y de calidad, que contribuyan a la promoción 
de hábitos alimenticios saludables; 
Dado que la creación de un mercado municipal no solo generará nuevas oportunidades 
comerciales, sino que también se convertirá en un punto de encuentro para la comunidad, 
fomentando el intercambio cultural y social entre los residentes; 
Considerando la posibilidad de revitalizar áreas urbanas infrautilizadas, reactivando economías 
locales y generando empleo a través de la implementación de un mercado que atraiga tanto a 
residentes como a visitantes; 
Por todo lo anteriormente expuesto, se proponen los siguientes acuerdos: 
 
 
ACUERDOS 

1. Creación del Comité de Estudio para el Mercado Municipal: Se establecerá un comité 
especializado que estudiará y propondrá los detalles logísticos, financieros y operativos para la 
creación del mercado municipal. 

2. Identificación de Ubicación y Diseño: El comité se encargará de identificar una ubicación 
adecuada para el mercado municipal, considerando aspectos como accesibilidad, espacio 
suficiente, y el impacto positivo en el entorno. 

3. Plan de Financiación: El comité trabajará en la elaboración de un plan de financiamiento para 
la construcción y operación del mercado municipal, explorando posibles fuentes de financiación 
pública y privada. 
 

4. Fomento a Productores Locales: Se establecerán medidas para fomentar la participación de 
productores y comerciantes locales en el mercado, promoviendo la venta de productos regionales 
y de calidad. 

 
5. Informe Regular al Ayuntamiento: El comité presentará informes periódicos al ayuntamiento 

para mantener a los concejales informados sobre el progreso del proyecto, 
así como para abordar cualquier desafío o ajuste necesario. 
 
El Sr. Juan Pablo Garrido li contesta al Sr. Iker Heredia que no és la prioritat més important pel 
nostre municipi.  
 
El Sr. Jesús Arasanz diu que s’alegra que per fi presentin una proposta sobre el municipi i no 
sobre alguna catàstrofe que assola el país, a Catalunya i a aquest municipi en concret i 
textualment diu el següent: 

“Però si vostès creuen que crear un altre equipament municipal més a cost del contribuent, amb 
el seu posterior manteniment associat, és una prioritat per als veïns d'aquest municipi i que 
nosaltres podem estar ara mateix a favor, no sé què vol que li digui... de fet li diré el mateix que 
li dieu en el ple de pressupostos a l'equip de govern amb la proposta d'inversió del Viver d'Entitats, 
no creiem que calgui incrementar la despesa en equipaments tenint tanta necessitat d'invertir en 
infraestructures com tenim actualment, per a nosaltres no és prioritari havent-hi tanta feina per 
fer.” 
 
Pren la paraula el Sr. Raül Avilés que diu que votaran en contra perquè el novembre del 2019 el 
seu partit va presentar una moció municipal conjuntament amb veïns per Vacarisses, movent per 
Vacarisses i Ciutadans en la qual es demanava un mercat setmanal no sedentari al polígon 
industrial de Can Torrella, aprovada per unanimitat per tot el consistori. També demana al grup 
de govern la situació actual de l’estudi  de viabilitat del nou mercat de Vacarisses. 
 
Intervé la Sra. Jasone Mendizabal i diu que el ple de novembre del 2019 es va arribar a l’acord  que 
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es treballaria en un mercat de venda no sedentària, però va arribar la pandèmia i es va aturar. A 
finals del 2021 es va demanar un estudi que va arribar a principis del 2023 que es va fer a la 
Diputació i és un estudi de viabilitat, però després va arribar una informació de Diputació que 
s’estava treballant en la modificació de la normativa de les licitacions, perquè fins ara era de trenta 
a cinquanta anys i potser era massa temps i volien modificar això, i ens van recomanar esperar-
nos fins al 2025 per licitar perquè no tindria sentit de fer una licitació al 2024 i l’any que ve una altra. 
Hem demanat aquest any un recurs econòmic de vuit mil euros a Diputació per contractar una 
empresa perquè ens ajudi a preparar al plec de licitació, però mentrestant estem treballant en una 
ocupació via pública per poder fer un mercat, ja que sabem que hi ha molta demanda per part de 
la ciutadania de fruita, verdura, llavors cuits, perquè des de que la Flora va tancar, hi ha una 
mancança de productes de kilòmetre zero. També diu que quedi clar, que els primers convidats 
seran als establiments municipals. 
 
La Sra. Maria Moreno diu que vol preguntar per què s’ha de licitar quan les parades en principi 
poden pagar a l’Ajuntament directament i si és té valorat la zona on aniria. 
 
Intervé la Sra. Olga Serra i explica que tots als mercats municipals són concessions municipals i 
s’han de fer licitacions de totes les parades municipals. A vegades són associacions que es 
presenten en conjunt per cada parada, però cada parada ha de tenir una concessió i una concessió 
passa per una licitació.  No té cap sentit que hi hagi un comitè d’ estudi atès és un mercat municipal 
que ho gestiona l’Ajuntament. El canvi de normativa és perquè al 2025 s’acaba una pròrroga de 15 
anys en el tema de concessió dels mercats municipals. 
 
La senyora Moreno pregunta pel lloc i la senyora Serra respon que els hi van recomanar algunes 
zones. 
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova amb el següent resultat: 

 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x      

EN CONTRA   x x x x x 

ABSTENCIONS             

 
 
1.9.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL VOX (VOX) “PARA ELIMINAR TODA 
SIMBOLOGÍA IDEOLÓGICA DE LA VÍA PÚBLICA, INSTITUCIONES E INSTALACIONES 
MUNICIPALES”.- 
 
 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 

 
Considerando que la vía pública, las instituciones y las instalaciones municipales deben ser un 
espacio neutral, donde todos los vecinos se sientan representados sin importar sus creencias, 
orientación sexual o ideologías. 
Observando la presencia de diversas pinturas y símbolos, por ejemplo, en el "Punt de Vol" que se 
interpretan claramente como ideológicos, generando divisiones en la comunidad y 
comprometiendo la neutralidad del espacio público. 
Reconociendo la importancia de promover un entorno urbano que fomente la convivencia, el 
respeto y la unidad entre los vecinos, evitando la promoción exclusiva de ciertas ideologías sobre 
otras. 
Recordando la obligación derivada de la Constitución española de mantener y garantizar la 
neutralidad de los poderes públicos (arts. 9.3, 103.1, 103.3, 14 y 16.1 CE) así como la 
jurisprudencia del Tribunal Superior de Justicia de Cataluña al reconocer la obligación de las 
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administraciones públicas de no utilizar las fachadas de las instituciones para lanzar mensajes 
partidistas (STSJ de 10 de noviembre, entre otras). 

 

ACUERDOS: 

 
1. Realizar un análisis exhaustivo de los símbolos e imágenes presentes en la vía pública y en los 

edificios públicos, con especial atención al "Punt de Vol", identificando aquellos que puedan 
considerarse ideológicos. 
 

2. Proponer la retirada de cualquier símbolo o pintada que se identifique como ideológico en dichos 
espacios. 

 
 

3. Colaborar con artistas locales y la comunidad en general para crear proyectos artísticos que 
reflejen la unidad de Vacarisses, evitando la inclusión de mensajes políticos y/o ideológicos, 
buscando alternativas en línea con la neutralidad. 
 

4. Promover la concienciación vecinal sobre la importancia de mantener la neutralidad en el espacio 
público, respetando las diferentes perspectivas y opiniones de la comunidad. 
 

Pren la paraula el Sr. Garrido i diu que està totalment en contra de qualsevol retallament de les 
llibertats de les persones, vol dir, que votaré en contra. 

La Sra. Isabel Fernandez diu que ells creuen en la igualtat de tots i que tots tenen el dret de 
poder expressar-se. També al·ludeix que al seu company de Vox li insulten quan col·loca alguna 
cosa del seu partit, faltes de respecte i que li han llançat coses, i que votaran a favor. 

Intervé el Sr. Antoni Masana que diu que si vol li explica les vegades que li han insultat a ell i 
també li diu que tan municipalista que és, podria portar la bandera de la Unió Europea i la de 
Vacarisses. 

La Sra. Isabel Fernandez li respon que la de Vacarisses li han de fer perquè és personalitzada i 
que trigarà més i l’altra també. 

El Sr. Jesús Arasanz diu el següent:  

“Por mucho que podamos estar de acuerdo con la neutralidad de los espacios públicos, que creo 
que todos aquí estamos de acuerdo, al final, seguimos con el mismo problema, son ustedes 
incapaces de presentar una propuesta coherente y sensata. Acaban siempre mezclando churras 
con merinas porque van escondiendo sus ramalazos ideológicos y se les ven las costuras por 
todos lados… 

Aquí ustedes hablan de simbología en instalaciones municipales, y hacen referencia a artículos 
de la constitución española, que habla de poderes públicos, que no de edificios públicos, no sé 
si ve usted la diferencia o se hace el sueco, no sé qué es peor… y apelan también a una 
jurisprudencia del Tribunal Superior de Justicia de Cataluña que habla de fachadas de las 
instituciones…saben ustedes lo que es una institución municipal? Porque el Punt de Vol no es 
una institución municipal… 

Y todo esto que nos propone, quién lo decide? En la anterior propuesta ya les iba bien que se 
formara un “Comité de Estudio”, aquí ya no hace ni el amago… quién debe decidir entonces qué 
es ideología y qué no? Porque si lo deciden ustedes o lo decide el actual equipo de gobierno, a 
lo mejor no deciden lo mismo… A lo mejor usted y yo podemos estar de acuerdo en manifestar 
con una pancarta nuestro soporte a la situación que está sufriendo la guardia civil con el 
narcotráfico en las costas andaluzas, pero usted no estará de acuerdo en manifestar con una 
pancarta nuestro soporte a la situación que está sufriendo la población en Gaza… y ninguno de 
los dos casos, a menos a mi parecer, es un tema ideológico, si no de reivindicación social y de 
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injusticias que se den en nuestra sociedad, y si usted se lee lo que ha escrito en el último párrafo 
de su argumentación, tampoco habla de reivindicación social en instituciones municipales. 

De verdad, tómense el trabajo que se hace aquí en serio, y cuando presenten una propuesta, 
por lo menos, que no tenga incoherencias y que esté un poquito trabajada… y ya que estamos, 
con datos oficiales y contrastados, que ya sabemos que eso a ustedes les cuesta trabajo…” 

Intervé el Sr. Raül Avilés i diu que des del seu partit volen defensar la llibertat d’expressió i que 
en aquest sentit, pensen que en el municipi és dur a terme aquesta llibertat d’expressió i sempre 
s’intenta fer des del respecte mutu i que naturalment si en algun moment hi ha alguna agressió 
física o verbal cap a algun regidor el que s’ha de fer és denunciar-ho i aplicar el que la llei 
determini. 

Pren la paraula el Sr. Antoni Masana i diu que ells naturalment votaran en contra perquè és una 
manera de defensar les idees i que resulta curiós que un partit com vostès, que si mai  arribéssiu 
a governar, ho prohibiríeu tot, demaneu el que demaneu. També explica que en aquest país ja 
hem viscut l’essència del feixisme i hem viscut viure molts anys amb el que és la prohibició no 
només de les nostres banderes fins i tot de la nostra llengua, per tant, que vostès demanin això 
ho trobo demencial, per tant, evidentment votarem en contra. 

Sotmesa la moció a votació s’aprova amb el següent resultat: 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x  x    

EN CONTRA   x  x x x 

ABSTENCIONS             

 

2.- SOBREVINGUTS.- 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 

3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES CELEBRADES PER 
LA JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 22 i 29 DE GENER I 5, 12 I 19 DE FEBRER DE 
2024.- 

3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 9/2024 de 10/1/24, al 112/2024 de 21/2/2024), (Turisme, 
Comerç i Consum, el 2/2024 de 30/1/2024), (Esports, de l’1/2024 de 31/1/2024, al 2/2024 de 
14/2/2024), (Educació, de l’1/2024 de 19/1/2024, al 4/2024 de 14/2/2024), (Acció Social, del 
6/2024 de 25/1/2024, al 13/2024 de 13/2/2024), Participació Ciutadana (de l’1/2024 de 
06/02/2024, al 2/2024 de 12/2/2024),  (Innovació, Comunicació i Transparència, del 3/2024 de 
26/1/2024, al 5/2024 de 9/2/2024), Gent Gran (l’1/2024 de 31/1/2024), (Obres i Serveis, Gestió 
de l’Aigua i Nuclis, del 3/2024 de 22/1/2024, al 6/2024 de 16/2/2024), (Joventut, del 2/2024 de 
29/1/2024, al 3/2024 de 5/2/2024), (Acció Climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat, del 
2/2024 de 16/2/2024, al 4/2024 de 16/2/2024), (Cultura, Festes, Patrimoni i Arxiu Històric, de 
l’1/2024 de 26/1/2024, al 2/2024 de 5/2/2024), (Organització Interna, del 2/2024 de 29/1/2024, al 
3/2024 de 6/2/2024), (Sanitat, del 3/2024 de 19/1/2024, al 6/2024 de 2/2/2024), (Tinença 
Responsable i Benestar Animal, del 2/2024 de 30/1/2024, al 4/2024 de 30/1/2024), (Promoció 
Econòmica, Pagesia i Indústria, l’1/2024 de 29/1/2024), (Infància, de l’1/2024 de 30/1/2024, al 
2/2024 de 31/1/2024), (Cooperació, l’1/2024 de 19/2/2024), (Feminisme, LGTBIQ+ i No 
Discriminació, de l’1/2024 de 6/2/2024, al 2/2024 de 5/2/2024).- 

3.3.-DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
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3.4.- DONAR COMPTE DE L’ INFORME TRIMESTRAL DE TRESORERIA QUE S’HA TRAMÈS 
AL MINISTERI D’HISENDA I A LA DIRECCIÓ GENERAL DE POLÍTICA FINANCERA DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA, EN COMPLIMENT DE LA LLEI 15/2010, RELATIU AL 
QUART TRIMESTRE DE 2023.- 
 
 

INFORME  DE  TRESORERIA  I  INTERVENCIÓ 
 
En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado , en compliment del que disposa 
l’article 4 del R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i 
següents de la Llei 39/1988 de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten el 
següent informe en l’estricte ordre econòmic amb relació a: 
 
L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de 
desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 
comercials i les factures impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 
2023. 
 
 

FETS 
 
El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació 
de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva publicació, es 
a dir el dia 7 de juliol de 2010. L’objectiu últim de la Llei és la disminució dels terminis de 
pagament, i la lluita contra la morositat en les operacions comercials, dins les quals si troben les 
realitzades per les administracions públiques, (especialment les de capítol 2 i 6 del pressupost 
de despeses). 
 
Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes 
per part de les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 
 

FONAMENTS DE DRET 
 

- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 
- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de Contractes 
del Sector Públic 
 
 

PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 
 

En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment 
dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració 
General de l’Estat, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública 
sobre el compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 
 
3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar 
trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per 
al pagament de les obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el 
nombre i la quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el 
termini. 
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4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest 
informe s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats 
autònomes que, d’acord amb els seus estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda 
la tutela financera de les entitats locals. Aquests òrgans poden igualment requerir la 
remissió dels informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per 
elaborar un informe periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al 
pagament per part de les administracions públiques. 
 
 
Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n  deriva l’ obligació de l’elaboració per part de la  
Tresoreria i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  
previstos en aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà 
necessàriament el número i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  
incomplint el termini,  així com l’obligació de remetre l’ esmentat informe als òrgans 
competents del Ministeri d’ Hisenda i Administracions Públiques  i, en el seu  respectiu d’ 
àmbit  territorial, als de les Comunitats Autònomes que, d’acord amb els seus respectius 
Estatuts d’ Autonomia, tingui  atribuïda la tutela financera de las Entitats locals, sense perjudici 
de la seva possible presentació i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  
informe, proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com 
annexes. 
 
Atès que  l’ informe referent al 4at trimestre de l’any 2023 ja s’han presentat als òrgans 
competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, al Departament d’Economia i 
Finances de la Generalitat de Catalunya, als efectes oportuns. 
 
Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 
 
Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament , dons encara que l’article 4 de la Llei diu 
al respecte que   “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació 
local”, l’article  5.4, de la mateixa norma disposa: 
 
Article 5 . Registre de  factures en les Administracions locals. 
 
4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha 
d’incorporar a l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o 
els documents justificatius respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la 
seva anotació en el dit registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de 
reconeixement de l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació. El ple, en 
el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la qual tingui coneixement d’aquesta 
informació, ha de publicar un informe agregat de la relació de factures i documents que se li hagin 
presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
 
Pren la paraula el Sr Alcalde que dona les dades de les queixes de pudors que venen de 
l’abocador i diu que  durant aquest mes de febrer han estat 3 i des de que es va obrir el registre 
de queixes hi ha un total de 1.388 queixes. 
 
Respecte a l’atur l’Alcalde informa que ha pujat en 3 persones aquest mes i es situa en una taxa 
del 8.01% amb un total de 153 homes aturats i 165 dones aturades. 
 
Per altra banda l’Alcalde també informa que demà començarà la franja del Nucli Urbà i explica 
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que aquestes franges són obligatòries de compliment per llei i en aquest sentit diu que aquest 
any toca el Nucli i s’intentarà fer Torreblanca I i diu  que cada any se’n van fent franges dels 
diferents nuclis. 
 
Continua el Sr. Alcalde donant resposta a la qüestió que es plantejava en el darrer ple en relació 
amb els cartells indicadors per anar a Vacarisses  de la B-40 i explica que s’han tornat a demanar 
i també s’ha demanat a la policia de Vacarisses, per tal que faci un informe on s’indiqui el lloc 
més adequat per a la seva ubicació i aquest mateix informe s’acompanyarà a una nova petició al 
“Ministerio”. 
 
Explica el Sr. alcalde que també estan pendents de l’informe de mobilitat de  l’Avinguda Muriel 
Casals, ja que  van haver-hi unes esmenes i en conseqüència no es té  l’informe definitiu i explica 
que quan arribi els faran arribar. 
 
També exposa el Sr. Alcalde que en el catàleg de recursos de la Diputació de Barcelona s’han 
demanat un total de 62 recursos els quals es tradueixen en 66 actuacions de les quals 26 son de 
caràcter tècnic 31 d’econòmic i 9 de materials la qual cosa suposa uns 300.000 €. Vol destacar 
algunes, com per exemple l’elaboració del pla de lectura municipal de l’àrea de cultura, en el 
àmbit d’educació el finançament de cursos i formació per la continuïtat de la trajectòria educativa, 
en quant a infància el recurs per fer el Consell d’Infants i també els plans locals de salut, el 
projecte específic per la dinamització del mercat de treball local. També vol destacar les solucions 
de l’administració digital que pertany a la regidoria d’Innovació Comunicació I Transparència  i el 
projecte d’obertura de manteniment de franges i parcel·les municipals en urbanitzacions i nuclis 
de població, juntament amb treballs forestals d’obertura en franges i parcel·les municipals en 
urbanitzacions i nuclis poblacionals i l’adquisició de dispositius integrables a la plataforma 
tecnològica per a la gestió urbana i explica que aquest darrer es refereix al projecte d’instal·lació 
d’antenes, dades, per recollir dades dels comptadors municipals, i en relació a aquest darrer, 
explica que els van convidar a les jornades que va fer l’ACA, per explicar els avenços que havien 
fet en el consum de l’aigua i que aquest ha baixat moltíssim arran de les darreres inversions i 
també van manifestar el seu interès en aquests nous comptadors que s’han posat a Vacarisses.  
 
El Sr. Alcalde explica que en aquest apartat d’informes de presidència es farà lectura de la 
declaració institucional sobre l’expedient de regulació de l’empresa HITACHI i el suport d’aquest 
consistori als treballadors i treballadores afectats per aquest ERO. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que explica que es tracta de una declaració que es va acordar 
amb tos els grups municipals i per tant es de tot el consistori en suport d’aquest treballadors i a 
la situació que estan passant. 
 
A continuació es fa la lectura de la declaració esmentada :  
 
“DECLARACIÓ INSTITUCIONAL  SOBRE LA DECISIÓ D’INICIAR UN EXPEDIENT DE 
REGULACIÓ D’OCUPACIÓ PER PART L’EMPRESA JOHNSON CONTROLS HITACHI AIR 
CONDITIONING 
 
Coneixedors de la decisió adoptada per la companyia JOHNSON CONTROLS HITACHI AIR 
CONDITIONING SPAIN d’iniciar un expedient de regulació d’ocupació a la planta de l’empresa 
del polígon de Can torrella de Vacarisses, manifestem tot el suport a les treballadores i 
treballadors afectats per aquesta decisió que pot afectar un 25% de la plantilla. Estaríem parlant 
de 140 persones afectades d’una plantilla de 560.  
 
Expressem la preocupació d’aquest consistori per l’ús indiscriminat que es fa dels expedients de 
regulació d’ocupació, avantposant l’interès d’empresa i l’obtenció de beneficis a la humanització 
del tracte vers les persones treballadores. Instem, doncs, en aquest sentit a l’empresa a negociar 
amb els representants de les persones treballadores les possibles solucions que puguin evitar, 
en la mesura del possible, aquests acomiadaments, així com que, en cas de no trobar cap altra 
solució viable, s’ofereixin les condicions més avantatjoses possibles per a les persones 
afectades. 
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Posem al servei de les persones afectades i del comitè d’empresa i dels sindicats representats 
aquells recursos i equipaments municipals que puguin facilitar tot el procés, tant durant la 
negociació com en el cas que aquest expedient de regulació d’ocupació es faci efectiu. 
 
Volem oferir també tot el suport i la col·laboració d’aquest Ajuntament, si és necessària, al 
Departament d’Empresa i Treball de la Generalitat de Catalunya per tal de buscar la millor solució 
que eviti la pèrdua de teixit productiu i que garanteixi la preservació dels drets de les persones 
treballadores. 
 
Treballarem conjuntament amb l’Àrea d’Ocupació i Territori del SOC (Servei d’Ocupació de 
Catalunya) per tal que, en cas que es faci efectiu l’ERO, es garanteixi i faciliti la recol·locació, 
accions de formació  o les prestacions necessàries a totes les persones afectades. 
 
L’Ajuntament de Vacarisses es posa al costat de les persones afectades per aquest expedient 
de regulació d’ocupació, per tot allò en que se’ls hi pugui donar suport.” 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que explica que l’altre dia es van poder reunir amb el Comitè 
d’Empresa i amb els representants del Departament d’Empresa i Treball i explica que els van 
transmetre el suport de l’Ajuntament en to el que faci falta i que si s’escau s’ofereixen a fer 
d’intermediaris amb el departament de Treball i manifesta que aquí hi som per això i tot el que 
faci falta per els treballadors i treballadores afectades per l’ERO. 
 
- La regidora Debora Sancho que fa lectura de la següent declaració:-  

4.1.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DEL 8 DE MARÇ DE 2024, DIA INTERNACIONAL DE 
LES DONES.-  

Des de fa moltes dècades, els drets sexuals i reproductius han estat al centre de la lluita feminista 
a escala global. I és que el dret al propi cos és el dret més essencial de tots. Tant és així que el 
control sobre els nostres cossos i la nostra sexualitat ha estat i encara és un dels principals 
instruments del patriarcat per sotmetre les dones. Un control que, arreu del món, s’exerceix a 
través de la imposició de normes que condicionen la forma de viure la sexualitat i la reproducció 
de les dones, de l’estigmatització de les dissidències sexuals, de relegar el coneixement del propi 
cos i l’educació sexual a l’espai privat, de mites i tabús sobre processos tan naturals com la 
menstruació i el climateri, i d’una manca de recerca mèdica per diagnosticar i tractar 
adequadament les patologies que afecten especialment o exclusivament les dones. 

Sí, el dret al propi cos és tan personal com polític. Per això ha d’estar al centre de l’agenda 
política. Sí, els drets sexuals i reproductius són drets humans, tal com va reconèixer la comunitat 
internacional als anys noranta. I per seguir avançant en la transformació feminista del país que 
empenyem amb força les entitats i les institucions, és essencial garantir uns drets que han costat 
molt d’aconseguir i conquerir-ne de nous. 

Perquè mai més cap dona hagi de recórrer molts quilòmetres per accedir a qualsevol dels dos 
mètodes d’interrupció voluntària de l’embaràs. Perquè totes les dones tinguin accés gratuït a 
l’anticoncepció de llarga durada. Perquè s’acompanyi des de les institucions el dol gestacional i 
es trenqui un silenci social que fa més dolorosa encara aquesta pèrdua. Perquè l’educació sexual 
integral sigui accessible al llarg de tot el cicle vital, tant des de l’àmbit educatiu com comunitari, 
per conèixer millor el propi cos, per gaudir de la nostra sexualitat amb plena llibertat, sigui quina 
sigui la nostra orientació sexual o identitat de gènere, per promoure l’auto-cura de la salut i les 
decisions corresponsables, i per prevenir les violències sexuals i establir relacions sexo-afectives 
basades en el respecte, la llibertat i el consentiment. Perquè s’erradiqui qualsevol forma de 
violència obstètrica o vulneració dels drets sexuals i reproductius, i perquè millori el diagnòstic 
precoç de l’endometriosi o l’acompanyament a la salut perinatal. Perquè totes les dones del país 
tinguin accés gratuït a productes menstruals reutilitzables i disposin d’informació de qualitat sobre 
la menstruació i el climateri. Perquè menstruar no comporti una despesa extra a les dones, per 
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acabar amb la pobresa menstrual, per cuidar-nos millor en totes les etapes de la vida i per tenir 
cura del planeta.   

Avui, 8 de març, Dia Internacional de les Dones, reivindiquem tots els avenços assolits en aquests 
drets gràcies a la força dels feminismes. I també proclamem que el nostre país no farà ni un pas 
enrere davant les amenaces de l’extrema dreta i dels grups anti-gènere. Catalunya és i seguirà 
sent capdavantera en la defensa dels drets sexuals i reproductius.  

 
5.- PRECS I PREGUNTES.-  
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que exposa tot adreçant-se a la Regidoria de Joventut i diu 
que l’altre dia va estar veient les activitats que s’organitzen al punt de vol i esmenta que hi ha 
una activitat que li va resultar curiosa, que s’anomena “tarda picant” i diu que després d’uns dies 
va tornar a veure les xarxes socials del punt de  vol i diu que es va trobar una publicació d’ un 
vídeo de l’anomenada “tarda picant” i es va sorprendre de que les taules del punt de vol estan 
plenes de consoladors i demés joguines eròtiques. Exposa el Sr. Heredia que es tracta d’ una 
activitat que es repeteix constantment -porno i consoladores- i afegeix que també hi ha un taller 
de pornografia i explica que tant el consum de pornografia com l’adquisició de joguines eròtiques 
són il·legals per part de menors d’edat i així que planteja la pregunta de que d’on ve la proposta 
de les “tardes picants” i a qui va dirigit aquest tipus d’activitats entén que als joves , però vol que 
li concretin les edats. Continua plantejant que si entra un menor de 12 anys  al punt de vol, se li 
prohibiria l’entrada? Hi ha un mínim o màxim d’edat  per participar?. 
 
El pitjor de tot, diu el Sr. Iker Heredia, és que això no acaba aquí i diu que després de continuar 
revisant les xarxes socials del punt de vol i en histories destacades es troba amb el següent:  
 
“proposem que obris la ment, investiguis la pagina de -santa mandinga -, el vídeo de Eric Alus o 
la pàgina web de porno educativo “, i diu que fent una exploració de les pàgines que s’indiquen i 
el primer que es troba en accedir a la pàgina de -santa mandinga – és la pregunta de si es major 
de 18 anys , després entra a la pàgina d’Eric Alus i diu que es troba amb pornografia de pagament 
i per últim entra a la pàgina de porno educativo i diu que pel nom es pensava que seria una cosa 
més normal i diu que també es troba amb pornografia gratuïta i de pagament i esmenta que un 
dels títols dels vídeos és “ així es fa una gola profunda”, “ la fantasia de la manguera amb l’aigua” 
o “ el meu pare em va desvirgar als 7 anys” i tot això entre d’altres vídeos com per exemple de 
temàtica fetitxista dels quals no entén en què pot interessar als joves. 
 
Continua la seva exposició el Sr. Iker Heredia dient que si bé és cert que quan es van fer aquestes 
publicacions el regidor actual no es trobava exercint el càrrec,  però insisteix en què aquestes 
publicacions no estan gens amagades, sinó que es troben en històries destacades de les xarxes 
socials del punt de vol i que només entrar al perfil esmentat es pot clicar a l’enllaç “parlem del 
porno” i demana que es donin explicacions en relació a aquest tipus d’ensenyament sexual. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que explica que el tema de la tarda picant, és una activitat 
que es ve realitzant ja fa molts anys i el que es busca es crear aquesta ensenyança i fer 
l’acompanyament en la transició, per tal que no ho facin sols no soles ja que al capdavall i tal 
com està la societat actualment, els joves tenen a la seva disposició informació infinita i per tant 
accediran a aquests tipus de continguts igualment i la idea és fer la tasca de prevenció per tal 
que ho facin bé bàsicament. 
 
El Sr Piqueras diu que en moltes de les altres coses que ha comentat el Sr. Heredia no hi entrarà. 
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que diu que no està gens d’acord en introduir joguines sexuals 
ja que en aquestes edats els nens, els joves, estan en ple desenvolupament físic, emocional i 
psicològic i esmenta que exposar-los a contingut eròtic pot ser perjudicial per la salut mental i 
emocional, si be entén, -diu- la necessitat de proporcionar informació sobre la sexualitat d’ una 
manera adequada a mesura que els adolescents creixen i considera que hi ha maneres més 
responsables i apropiades d’abordar aquests temes, i incideix en que introduir joguines sexuals 
en edat primerenca pot enviar el missatge equivocat sobre la sexualitat i promoure 
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comportaments sexuals prematurs o irresponsables a més a més la pornografia pot presentar 
representacions poc realistes de la sexualitat i promoure expectatives poc saludables sobre 
relacions sexuals i indica que és important que els joves aprenguin sobre l’amor el respecte, la 
comunicació en relacions en comtes de basar les idees en joguines eròtiques o en la pornografia. 
 
Continua el Sr. Heredia la seva exposició dient que pel que fa a la masturbació o l’experimentació 
amb el propi cos creu que és important abordar aquests temes de manera oberta i sense tabús, 
però dins un marc de respecte i comprensió dels límits personals. L’educació sexual ha de 
promoure l’autoconeixement i comprensió dels límits personals, el respecte per un mateix i per 
el altres, però considera que introduir joguines sexuals pot ser prematur i potencialment 
perjudicial i  considera que les recomanacions en vers aquestes pàgines pornogràfiques estan 
fora de context. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que vol condemnar qualsevol  acte violent contra la 
persona del Sr. Heredia i en referència a la intervenció del Sr. Heredia vol manifestar que 
actualment s’ha evolucionat molt, ja que quan ell era petit -diu-  si et masturbaves anaves a 
l’infern i pensa que tot el que sigui educar ho troba positiu. 
 
Per altra banda el Sr. Juan Pablo Garrido vol recordar que demà farà 40 anys que van matar a 
Salvador Puig Antich, anarquista, liberal i ant capitalista i afegeix el Sr. Alcalde “ i antifeixista” 
 
Pren la paraula la Sr. Isabel Fernandez en relació a l’organització que s’ha fet pel tema de la rua 
i diu que malgrat alguns veïns li han manifestat que està prou bé, però li han indicat que han 
trobat en falta que a la part de la plaça es posessin uns contenidors per posar la brossa igual que 
es va fer a la fàbrica i també el tema de poder disposar de lavabos i demana saber si hi havia 
lavabos disponibles i que els pares no van saber trobar. 
 
La Sra. Fernandez també vol preguntar que en d’altres municipis s’estan prenent mesures per la 
processionària del pi i vol saber si aquí a Vacarisses s’està prenent alguna mesura. 
 
També esmenta la Sra. Fernández que va presentar unes instàncies en relació amb unes fuites 
d’aigua en el C/ Bruc, 6 a la “Osmo 3 “ i en el C/ del Prat 6 esmenta que van donar la toma d’aigua 
però que potser algun vehicle ha trepitjat la zona i la zona té verdet i possiblement hi hagi una 
fuga- diu- 
 
També comenta la Sra. Fernández que al C/ Margarites de Can Serra  es va demanar que es 
netegés una zona on s’havien  fet abocaments per part d’algun veí incívic i sembla que han 
netejat la zona de dalt , però la d’ abaix no i demana saber el per què. 
 
També demana la Sra. Fernández saber quan es netejaran els carres de verdoses i canyes de 
les urbanitzacions i en l’encreuament de Prat amb Josep Trueta i Victor Català el mirall de 
seguretat s’ha de centrar per poder veure els vehicles. 
 
Al carrer Estació  17 també indica la Sra. Fernández que sembla que hi ha una petita fuita d’aigua 
i també hi ha un mirall de seguretat que en aquest cas es troba trencat. 
 
El Sr. Pere Casas contesta que en el tema de fuites, si ja ha entrat una instància de ben segur 
que es faran les actuacions pertinents, i pel que fa a les canyes i herbes li contesta el Sr. Casas 
que  ja han parlat d’aquest tema diverses vegades i que en aquest pressupost s’han aprovat unes 
partides per tal de fer uns plecs de jardineria que no s’havien fet fins ara i s’estan enllestint per 
tal de poder fer el manteniment viari i li comenta també que no cal esperar un ple per dir-ho, que 
amb una trucada hi ha prou. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que indica en referència als contenidors, que sí que hi havia a 
la plaça Joan Bayà, al darrera d’on feien el berenar i pel que fa als lavabos indica que en actes 
que són itinerants com rues i  reis tampoc es demanen lavabos. De totes maneres indica la Sra. 
Serra que prenen nota de cara al futur o potser obrir la fabrica abans. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que respon al tema de la processionària indica que aquests 
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dies estan baixant dels arbres i indica que si l’arbre es troba en una parcel·la municipal i se’ls 
avisa, procedeixen a la retirada del niu sobretot si es troba en una zona que pugui ser perillosa, 
que hi hagin infants a prop i en el cas de parcel·les privades indica que poden avisar als 
propietaris per tal que ells facin l’actuació. Per altra banda sí que es farà feina a nivell d’educació 
ambiental amb infografies que sortiran a les xarxes aquesta setmana i explica que es pot estudiar 
la possibilitat de cara a l’any que be de fer alguna actuació a nivell més gran com ara repartiment 
de bosses o trampes que es poden posar als arbres. 
 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández que diu que no només s’han de fer protecció als nens 
contra la processionària sinó que també per els animals domèstics  i manifesta que els pins que 
ella ha vist són tots municipals i que ha fet fotos i ho ha publicat a xarxes. Comentarà quins són. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que a comissions informatives ja es va parlar de la 
B-40, però que també hi ha un altra obra d’ampliació de la C-16 que és la que porta la Generalitat 
i diu que si es pot aprofitar l’informe i també l’enviem a Generalitat. 
 
El Sr. Arasanz comenta que portem al voltant de 1 any sense convocar el Consell de Vila   i vol 
saber si hi ha algun motiu. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Jesús Arasanz dient que ja fa uns 3 plens que es va comentar 
lo del registre d’amiant i vol saber si aquest registre és només d’edificis públics o també s’han 
tingut en compte els privats. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que en referència al tema del l’amiant i comenta que tot just 
avui han tingut una formació en relació al Pla Estratègic d’Erradicació de l’Amiant a Catalunya, 
el qual diu que estem obligats al 2030 i esmenta que ja tenien uns pressupostos per l’elaboració 
del esmentat cens però que ho han parat una mica arran d’aquestes noves formacions que estan 
sortint just ara  i es tracta tant d’edificis públics com privats. 
 
Pren la paraula la Sra. Paola Moral que indica que en el darrer Consell de Vila sí que és veritat 
que no s’ha convocat i és perquè com es van adoptar uns acords com ara -Vila de Vacarisses 
amiga de la gent gran- i tot el tema d’educació viaria i aleshores explica que estaven esperant a 
demanar un recurs sobretot pel que fa a -Vila de Vacarisses amiga de la gent gran- i una vegada 
es disposes doncs convocar de nou per així poder tenir un document per presentar, però tot i així 
diu que no creu que triguin gaire a convocar. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que s’ alineen  amb el manifest que s’ha llegit del 8 de 
març del dia internacional de la dona i a més celebrar una notícia que van sentir ahir en referència 
a que la constitució de França van aprovar el dret d’avortament de les dones i animar a d’altres 
països entre ells el nostre a recollir aquest dret a la pròpia Constitució. 
 
Pel que fa a la processionària el Sr. Avilés diu que  s’ha parlat que de cara a l’any que ve s’està 
valorant de col·locar trampes i comenta que no sap si farem tard ja que de forma preventiva hi 
ha un tipus de trampa que atrau als mascles amb feromones i la època ideal per col·locar-les és 
al juny i aleshores comenta que si el que es vol prevenir és l’aparició de de nous nius de cara a 
l’any que ve l’actuació s’hauria de fer aquest any i proposa si es pot accelerar o destinar part del 
pressupost a aquests tipus d’actuació. 
 
Per altra banda el Sr. Avilés comenta que fa qüestió de un any l’ADF va fer un estudi en 
profunditat de la xarxa d’hidrants del municipi i va fer un seguit d’observacions o recomanacions 
amb unes actuacions que s’havien d’implementar i demana saber si s’han fet actuacions en 
aquest sentit o si hi ha previsió i quin es el pla d’actuació d’aquestes intervencions. 
 
En quan a l’abocador el Sr. Aviles comenta que ja es sabut que el grup de govern  està anunciant 
el tancament de l’abocador i diu que no tenen cap notícia oficial de que s’hagi produït aquesta 
clausura i de que realment estigui tancat l’abocador i vol. El Sr. Avilés, fer un prec i és que atès 
que hi ha la Comissió de seguiment de l’abocador la qual s’hauria de convocar de forma anual i 
esmenta que la última reunió que van tenir va ser el desembre del 2022 i demana que amb 
caràcter d’urgència es convoqui una reunió i així ens poséssim tots al dia de quina és la situació 
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real de l’abocador i en aquest sentit, un seguit de documentació que els agradaria disposar com 
ara la còpia de l’expedient sancionador obert al Grup HERA , per altra banda les còpies de les 
inspeccions realitzades per part de l’Ajuntament de Vacarisses a les instal·lacions de Coll Cardús 
en els anys 2022 i 2023 i per acabar les actuacions realitzades per part de l’Ajuntament durant 
aquest període. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que diu que no es que estiguin anunciant el tancament del abocador, 
sinó que el que estan dient és que l’abocador segons l’ACR ha arribat a la seva capacitat màxima 
i explica que hi ha dos expedients oberts i ho diu el Sr. Alcalde indicant que l’altre dia des de 
l’associació Prou Pudors li deien: per què no obliguem al tancament? i explica el Sr. Alcalde que 
es perquè hi ha dos expedients oberts i precisament el que faran aquest  expedients es resoldre 
i per tant quan es tanquin els expedients, és quan vindrà el tancament definitiu o no, perquè 
evidentment, explica el Sr. Alcalde, el que no farà el grup HERA és quedar-se de braços creuats 
i segurament presentarà al·legacions i en aquest sentit tenim el precedent de que ja van 
presentar al·legacions en el tema de la cel·la d’ inertitzats  ja que ells mantenen que aquella cel·la 
té més capacitat i en alguna reunió apuntaven que estaven per sota de les 25.000 Tn ja que si 
es troben dins aquest paràmetre no s’ha de demanar una modificació substancial i resumeix el 
Sr. Alcalde que tot això s’ha de resoldre i diu que sí que agafa el prec de la convocatòria de la 
comissió i anuncia que aquesta es convocarà en breu i com sempre intentaran que vingui o bé 
el director de l’ACR ( Sr. Isaac Peraire ) i sinó algun tècnic que ens pugui explicar en quina 
situació ens trobem. 
 
Pel que fa als hidrants, el Sr. Alcalde comenta que les ADF cada any fan aquest treball de revisió 
i evidentment, quan es disposen dades el que s’intenta es resoldre aquells problemes en els 
quals es troben aquest hidrants i d’altres i enguany en breu començaran a fer de nou una revisió, 
ja que moltes vegades de un any per l’altre la situació canvia i que aquest seguiment es va fent i 
vol manifestar l’agraïment de la feina que fan de una forma desinteressada. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que pel que fa al tema dels hidrants,  sí que estem 
en vies d'aquest any arreglar la bassa de captació d'aigua de la carena llarga  i de construir de 
nou la de la  Torrota que ara mateix està inservible i que també era un dels requeriments que ens 
feien arribar conjuntament amb el tema dels hidrants l'ADF i aquestes dues actuacions estan 
previstes  per aquest any. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Piqueras dient que pel que fa a la processionària,  ho podem 
estudiar perquè, òbviament, tot el que sigui aquesta feina preventiva és molt complicat, és un 
municipi tan extens i tan forestal  i, a més, amb tant pi blanc que al final és on es troben aquestes 
erugues i que és complicat, però diu que potser caldrà acotar aquelles zones que siguin més 
interessants de fer una actuació. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que planteja que a la porta de l’institut a la sortida (14:40) 
a part de trobar-nos amb pares o famílies incíviques, diu que es troben amb nois que no fan servir 
els passos de vianants, que creuen pel mig del carrer o inclús pel mig de la glorieta per anar 
buscar el bus, patinets amunt i avall, i explica que normalment a primera hora esta la policia, però 
que a la hora esmentada es troba a faltar aquestes figures. 
 
Continua la Sra. Maria Moreno que indica en tema de mobilitat demana saber  si està previst fer 
alguna mena de curs en tema patinets i educació  vial i considera que és un tema que s’hauria 
d’informar des de les escoles, les famílies etc.. ja que van sense casc i és un perill. 
 
En referència al Pla d’Igualtat la Sra. Maria Moreno i aprofitant que s’apropa el 8 de març demana 
saber en quina situació es troba el Pla d’Igualtat a l’Ajuntament i si ja està enllestit demana que 
els donin trasllat amb indicació de la previsió de revisió del mateix. 
 
Per altra banda, explica la Sra. Maria Moreno, que els ha arribat la informació de que 
possiblement l’empresa  Correus haurà de marxar de Vacarisses i en aquest sentit la Sra. Moreno 
demana saber quina és la situació actual i quina posició adoptarà l’equip de govern davant de la 
possibilitat que finalment Correus tingui  de marxar, i diu , la Sra. Moreno que consideren que és 
important que no marxin ja que és important per el poble. 
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Continua la seva intervenció la Sra. Maria Moreno en relació a les factures corresponents al 4t 
trimestre de  l’aigua  i manifesta que les queixes  que es senten per l’elevat import de l’esmentat 
trimestre són generalitzades, tot això diu la Sra. Moreno, amb el benentès que encara no està 
aplicada la pujada del 2 i pico per cent i en aquesta línia demana saber que és el que ha passat 
i com es pot solucionar. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que diu que agafa el prec de la Sra. Moreno en relació a la situació 
que ha esmentat de la porta de l’institut, i li explica que a les escoles es fa educació vial però 
comenta que possiblement es podria reforçar. 
 
Intervé la Sra. Paola Moral que comenta que un dels acords que es va prendre en el darrer 
consell de vila era precisament aquesta formació en  educació viaria i s’està acabant de coordinar 
amb la  policia local per tal de fer-ho a  l’institut. 
 
Pren la paraula la Sra. Debora Sancho que respon a la Sra.  Moreno en relació al pla d’igualtat  i 
comenta que aquest està vigent des de 2022 fins 2024 i comenta que ara s’hi han de posar per 
fer la revisió i un cop finalitzada aquesta serà vigent de 2025 a 2027 i en aquest sentit comenta 
que s’ha demanat un recurs per realitzar l’esmentada revisió. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde i en relació a la oficina de Correus que explica que ja fa 5 anys que 
estant avisant que a la zona on és ubicada l’oficina de Correus , marxarà la Brigada d’allà, que 
no hi podran accedir amb els cotxes ja que hi ha un punt juvenil, i que l’espai és municipal i que 
en aquest sentit se’ls ha dit que busquin un lloc alternatiu i fins hi tot se’ls ha ofert lloc al polígon, 
també els han indicat de locals que hi ha prop de la zona i sempre han respost que no a les 
alternatives que se’ls ha ofert, i en concret la darrera vegada explica el Sr. Alcalde es va produir 
una situació fins i tot surrealista, ja que tenien el local i tot i finalment des de Madrid el local 
proposat no complia no se sap en quin paràmetre seu. Continua el Sr. Alcalde indicant que el que 
fa Correus és traspassar la responsabilitat  a l’Ajuntament fent-nos quedar com els “dolents” quan 
la responsabilitat és seva i que al capdavall ells són els que han de donar un servei a Vacarisses 
i que l’Ajuntament els està cedint un local i que ja fa 5 anys que se’ls ha dit que aquell local al 
final no el podran utilitzar i s’ha instat per tal de que cerquin un local alternatiu ja que l’espai actual 
està concebut per un trànsit de vianants i no per a que estiguin  accedint furgonetes constantment 
amb l’afegit que és un espai que també necessita el punt de vol i diu el Sr. Alcalde que fan córrer 
un seguit d’informacions a pesar que només han tingut una reunió i just després d’aquesta, es 
fan córrer informacions com per fer agafar por, i al capdavall el Sr. Alcalde torna a insistir que la 
solució la de posar Correus. 
 
La Sra. Moreno planteja si es veu que és necessari tenir Correus a Vacarisses o no i en aquest 
sentit demana saber quina és la posició del equip de govern. 
 
El Sr. Alcalde li torna a dir que fa 5 anys que hi van darrera i aguantant aquesta situació 
precisament per tal que no marxin, però que la única resposta que es troben és que no troben 
res , malgrat que no és així, ja que han tingut innumerables alternatives i mai s’acaben de decidir, 
i considera el Sr. Alcalde que s’ha tingut paciència i evidentment que no volen que marxin, però 
també indica que el mateix servei que dona Correus ho pot donar algú altre, i explica que el que 
tampoc es vol és que es coaccioni a l’Ajuntament de la manera que ho estant canalitzant i un 
exemple és que ho han comentat a la formació de la Sra. Moreno per a que aquesta porti 
l’assumpte al Ple i així l’equip de govern s’hagi de posicionar i diguem que no volem que marxin 
per tal que així ells no facin res per bellugar-se i trobar un altre lloc  i assegura el Sr. Alcalde que 
oportunitats hi ha com ara al Polígon i sempre la resposta per part d’ells és que no quan el polígon 
seria un lloc ideal ja que es pot aparcar be  i posa el Sr. Alcalde com exemple  que la Policia i la 
Brigada també hi aniran al Polígon ja que és un lloc mes accessible on la gent tingui facilitat per 
aparcar etc. etc. 
 
La Sra. Moreno puntualitza que la informació no li ha arribat per Correus sinó per un veí. 
 
El Sr Alcalde continua explicant que si el que finalment es fa es tancar aquell espai per prioritzar 
als vianants i potenciar l’espai del punt de vol així com també fer un local per entitats quin sentit 
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té que tinguem un cotxe o puna moto de Correus entrant i sortint  i a més al final s’acabaran 
posant unes pilones i per tant ja no es podrà entrar i per tant no podran carregar ni descarregar i 
diu que aquesta situació ja fa temps que ells l’haurien de veure i el que s’estan agafant és a un 
ferro roent quan el que haurien de fer és buscar un altra opció. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas  explicant en referència al tema de l’aigua i explica que el canvi 
de comptadors ha suposat que ara es fan lectures del que realment es consumeix, cosa que amb 
els comptadors mecànics no passava i que al capdavall molts veïns i veïnes  han estat un període 
de temps pagant una factura d’aigua que no corresponia al consum que realment tenia i que ara 
amb els nous comptadors fan la lectura corresponent. 
 
Pren la paraula la Sra. Moreno que diu que les queixes no van per aquí sinó que les factures del 
3er trimestre no hi havia la lectura real i aleshores el 4rt trimestre s’ha sumat la lectura del 3er i 
el 4rt i aleshores amb aquesta suma es passa de tram i en conseqüència l’import de la factura 
puja. 
 
El Sr. Pere Casas li contesta que el que es va fer al tercer trimestre és canviar els comptadors i 
aplicar és la lectura del comptador antic més la del nou fins que es va acabar el trimestre i per 
tant hi havia la suma de dos consums i posteriorment el que hi ha hagut es la lectura ja amb els 
comptadors nous. 
 
La Sra. Maria Moreno planteja que com és possible que s’hagin trobat un comptador amb la 
lectura actual era zero en el quart trimestre  i després surten 38-39 m³ i per tant si no s’ha anotat 
be la lectura del 3er trimestre en el 4rt passes de tram de seguida i sosté aquesta afirmació dient 
que ha vist una factura que en un trimestre amb la lectura real a zero surt a 100 l per persona/dia 
i està quasi en el tercer tram i afirma que aquest fet no és ni real ni viable. 
 
El Sr. Pere Casas contesta que evidentment poden haver errors i que hom pot presentar una 
instància reclamant i en conseqüència es comprovaran les dades, ja que de vegades pot haver 
un error, però tot i així insisteix que l’únic que pot haver passat és que en el moment que es va 
fer la lectura del tercer trimestre encara no tingués el nou comptador i per això al fer el canvi 
estava a zero i esmenta que la casuística de cada cas la desconeix però que si hi ha una errada 
o el que sigui, es fa una  instància i si es el cas s’arregla. 
 
Torna a incidir la Sra. Moreno i li planteja al Sr. Casas si no troba que és estrany que pràcticament 
el 75 % de la població ens estem queixant de la factura del 4rt trimestre de l’aigua i diu que si ara 
compten real, antigament estaven perdent diners ? 
 
El Sr. Casas li contesta que en aquest punt entrem en un altre debat seu intern, tot referint-se a 
la Sra. Moreno, de si li passen o no la informació de les taules de l’aigua, ja que això ja s’ha anat 
parlant, de que els comptadors antics no funcionaven bé els comptadors mecànics i  es va 
apostar per aquesta nova fórmula per tal de millorar el rendiment de xarxa i explica que aquest 
ha pujat fins el 80 %, precisament perquè veníem de una situació om aquest rendiment no era 
l’òptim i això vol dir que hi havia part de l’aigua que no es comptabilitzava ja sigui per fuites o per 
que els comptadors no contaven bé i insisteix el Sr. Casas que en el cas particular algú té una 
queixa, aquesta es gestionarà, però , ara be, dir que el 75% dels abonats s’estan queixant, ell no 
ho pot assegurar, malgrat que li consta alguna consulta al respecte però que en cap cas es tracta 
del 75 % dels abonats ja que si fos així tindrien cua a la porta per ser atesos. 
 
La Sra. Moreno comenta que la gent “tira” molt de whatsup , de xarxes socials, i per algun motiu 
no venen  a fer la queixa a l’Ajuntament però assegura que han notat un volum respecte de la 
notícia de la factura de l’aigua i fins i tot això ha generat que molta gent anés a revisar la seva 
factura, per comprovar si  a ells també els passava i fins i tot s’han trobat casos dins del seu propi 
grup  on han trobat també que és molt exagerat, gastant 100 litres per persona/dia però que tot i 
així, explica que ho tornaran a revisar i faran instàncies i planteja de assentar-se i comprovar-ho 
si es que s’està fent bé. 
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El Sr. Pere Casas li comenta que ell personalment no va a fer les lectures, i potser sí que hi ha 
algun error, però es el mateix procés que s’ha fet durant molts anys i la única cosa que ha passat 
és que s’han canviat els comptadors i aquests estant fent la lectura real de consum que té cada 
habitatge i troba agosarat  dubtar de que s’estigui fent bé. 
 
La Sra. Moreno no dubta de que s’estigui fent be però es planteja si no és viable que s’hagi 
produït un error general del sistema, de la pressa de lectures. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que diu que el 4rt trimestre o el 3er  ja es va aplicar una pujada del 
cànon de l’ACA  i diu que els comptadors mecànics que teníem s’havien de canviar cada 10 anys 
i això no es feia hi havia molts comptadors que no comptaven be i assumeix que en algun dels 
nous hi hagi algun error, però diu que el sistema funciona bé ja que les hi ha permès localitzar 
un munt de fuites per exemple i diu que el problema es d’abans que amb els comptadors vells 
que inclús hi havia molts  a zero de gent que ho sabia, però el que s’ha de tenir present és que 
de cop s’han posat 2800-2900  comptadors  tots ells comptant el que toca, i diu que pot haver 
algun error però que el sistema funciona. 
 
La Sra. Maria Moreno diu que una cosa és la detecció de fuites i l’altra és un trema de facturació 
i diu  que parlem de dos sistemes diferents. 
 
El Sr Alcalde li diu que de sistema només hi ha un i és que un comptador es el que fa tot i és el 
que passa la facturació en funció dels m³ consumits i en funció dels trams així es factura. 
 
La Sra. Maria Moreno diu que es queda amb el que ha comentat el company regidor i que 
demanarà varies factures i si de cas un dia si estan d’acord es seuen i ho miren. 
 
El Sr. Alcalde diu que pensa que els usuaris no ho han de posar a les xarxes, sinó que han de 
venir a l’Ajuntament i que aquesta és la manera de saber a traves d’un històric de comprovar 
dades reals, però diu que si ho posem a les xarxes no és la manera. 
 
La Sra. Maria Moreno diu que les xarxes funcionen  i que ells estan aquí en representació i que 
quan les xarxes els afavoreixen les fan servir i quan estan a favor de l’equip de govern aquest 
també les fa servir i d’això ens hem d’aprofitar tots, amb el mòbil és més ràpid. 
 
El Sr. Alcalde li diu que el que ha fet la Sra. Moreno està bé ja que recull una queixa general , 
però desprès, diu el Sr. Alcalde , les persones cadascú que faci la seva gestió ja que  només pel 
tema de protecció de dades el fet de recollir factures d’usuaris no seria el més adequat. 
 
La Sra. Moreno diu de venir amb les dades de les factures tapades i consultar-les i veure com 
funciona el sistema. El senyor alcalde respon dient que el sistema és molt fàcil, el comptador 
compta l’aigua que entra i quants m3 surt. >Compta l’aigua que consumeixes. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que aquest fet no és la primera vegada ni la darrera 
que passarà i esmenta que hi ha hagut casos a la història de que grans companyies han tingut 
errors de facturació  amb els seus clients, com ara companyies elèctriques, i posa com exemple 
quan aquestes van canviar al comptador intel·ligent i diu que aquestes coses han passat i que la 
reflexió que es fa és que no sigui el nostre cas. 
 
El Sr. Alcalde diu que això ho sabrem quan s’hagi fet un any de lectures i si es detecta aquest 
error evidentment, diu , prendrem les mesures que s’hagin de fer per retornar a les persones 
aquest suposat consum que no han fet, però diu que és la primera lectura que han fet i caldrà 
veure la segona i amb aquesta sabrem del cert que aquests comptadors compten realment el 
que s’està consumint. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que vol matissar la seva intervenció en la dada de la 
mort del Sr. Puig Antich , que en realitat es commemoren els 50 anys i no els 40 com ell havia 
dit. 
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Essent les 20:40  senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de la qual estenc la 
present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 

  
EL PRESIDENT,     LA SECRETÀRIA ACCIDENTAL , 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                    Maria Calsina Salavert 
 
 
 
 
 
 
 

 

 


